
برکناری معاون سازمان 
پایانه های مسافربری 
مشهد به دلیل سهل انگاری 
در پیشگیری از کرونا

در جلسه هماهنگی کیفیت بخشی آموزش 
مجازی به دانش آموزان استان مطرح شد:

 بسیج تجهیزات مجازی 

در اختیار آموزش

رئیس جامعه حرفه ای هتلداران خراسان 
رضوی مطرح کرد:

 لغو 80 درصدی رزرو 

هتل ها در مشهد

پیشگیری از ابتلا به بیماری 
واجب و زیارت امام رضا)ع( 

مستحب است

ذوب آهن؛ پلی برای 
بازگشت شهرخودرو به 

کورس قهرمانی

گزارش ویژه

خبر ویژه

در این شماره می خوانید
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شماره 650 / 8 صفحه/ قیمت 2000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1000 تومان

نگاهی به آمار مشارکت در انتخابات مجلس، به تفکیک استان ها

بودند؟ گذار  تاثیر  عواملی  چه 
در گفت وگوی صبح امروز با کارشناس 

موسیقی و سرپرست گروه ارکستر کودک 
و نوجوان مطرح شد 

کوک 
هوش کودک بار دیگر محتکرین به میدان آمدند؛

جولان کرونا در بازار ویتامین ها
با کشف محموله 125 تنی لیموترش، شاهد کاهش قیمت آن در روزهای آتی خواهیم بود
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پیشگیری از ابتلا به بیماری واجب و زیارت امام 
رضا)ع( مستحب است

عضو هیات علمی دانشگاه فردوسی مشهد گفت: در شرایط فعلی، پیشگیری از ابتلا به بیماری کرونا 
واجب است و می توان امام رضا)ع( را از راه دور زیارت کرد.

به گزارش ایســنا، حجت الاسلام والمسلمین محمدرضا جواهری در خصوص اقداماتی که توسط 
آســتان قدس رضوی برای زائران صورت گرفته، اظهار کرد: در شــرایط فعلی با توجه به نفوذ و 
گسترش ویروس منحوس و زیان بار کرونا، لازم است تدابیر مناسبی از سوی تولیت آستان قدس 
رضوی و مدیریت استان خراسان رضوی برای زائران امام رضا)ع( تنظیم شود که آثار این ویروس 
از بین برود. الحمدالله در آستان قدس رضوی برنامه های خوبی برای کنترل و مهار این ویروس در 

جریان است که شایسته است زائران حرم امام رضا)ع( با این برنامه ها همکاری کنند.
توصیه به زیارت از راه دور در شرایط بحرانی

وی با تاکید بر این که زیارت امام رضا)ع( مستحب است و پیشگیری از ویروس خطرناک و زیان بار 
واجب است، ادامه داد: می توان امام رضا)ع( را از راه دور زیارت کرد و در شرایط خاص از ثواب زیارت 
از راه دور برخوردار شد. در احادیث شیعه در ارتباط با زیارت از راه دور نیز مطالب روشنگری وجود دارد.

عضو هیات علمی دانشگاه فردوسی مشهد تصریح کرد: نقل شده که امام صادق)ع( در ارتباط با زیارت 
از راه دور برای امام حسین)ع( فرمودند غسل کن و روی بلندی و پشت بام برو و با انگشت به سوی 
قبر امام حسین)ع( اشاره کن و سلام بده و همین طور ثواب زیارت را می بری. بنابراین علاقه مندان به 
زیارت امام رضا)ع( در شرایط سخت و دشوار فعلی می توانند از راه دور و با اشاره به امام رضا)ع( سلام 
کنند، ایشان را زیارت کنند و از آثار و برکات آن برخوردار شوند.جواهری خاطرنشان کرد: زیارت از راه 
دور و بــا خواندن زیارت نامه برای امام رضا)ع( در منزل نیز اجر و پاداش و ثواب خاص خود را دارد و 
شایســته است مومنان در شرایط فعلی از راه دور به زیارت امام رضا)ع( بپردازند.وی افزود: ما در اذن 
دخول زیارت امام رضا)ع( اعتقاد داریم که امام رضا)ع( زنده اند و هر جا که ما ایستاده ایم ما را می بینند، 
ســخن ما را می شنوند و جواب سلام ما را می دهند. زمانی که توفیق زیارت حضوری و در کنار قبر 
داریم، به ثواب زیارت حضوری ایشان می رسیم؛ اما در شرایطی که زیارت حضوری و در کنار قبر قرار 
گرفتن مشکلاتی دارد، هرکجا ما بایستیم و قصد زیارت کنیم، ایشان مقام ما را می بیند، کلام ما را 
می شنود و جواب سلام ما را می دهد. می توانیم از خانه خودمان زیارت ایشان را انجام دهیم و لذت 
مناجات با ایشان را درک کنیم و بفهمیم؛ بنابراین در شرایط بحران سلامت، زیارت از راه دور سفارش 
می شود و قطعا اجر و پاداش مناسب خود را دارد.عضو هیات علمی دانشگاه فردوسی مشهد با بیان 
این که اهل بیت)ع( بر صحت و سلامتی زائر تاکید دارند، عنوان کرد: همواره اهل بیت)ع( و اصحابشان 
بر حفظ سلامتی تاکید نمودند و عافیت و سلامتی مؤمنان را خواسته اند و می خواهند. در این شرایط  
با توجه به سخنان اهل بیت)ع( می توانیم به وظایف خود عمل کنیم.جواهری اضافه کرد: در این راستا 
امام علی)ع( می فرمایند صحت و سلامتی بهترین نعمت هاست؛ پس باید قدر آن را دانست و از هر 
آنچه آن را به خطر می اندازد، پرهیز کرد. پس در این شرایط برای پاسداری از سلامت باید زیارت از راه 
دور را برگزید. امام جواد)ع( در حدیثی فرمودند عافیت و صحت و سلامتی بهترین عطای الهی است. 
اگر بهترین عطاســت، باید از آن حفاظت شود. امام صادق)ع( نیز فرمودند سلامتی و عافیت نعمت 
پنهانی است؛ زمانی که هست، فراموش می شود و زمانی که مفقود، کم و از بین می رود، به یاد انسان 
می آید.وی افزود: باید توجه کرد که اهل بیت)ع( صحت و سلامتی شیعیان و مومنان و پیروان خود 
را آرزو و برای سلامتی آنها دعا می کنند و پیروان آنان نیز باید به پیشگیری از آلوده شدن به ویروس 
خطرناک عمل کنند. همچنین امام علی)ع( فرمودند هیچ پوششی زیباتر از سلامتی نیست. باید این 

لباس زیبا را پاسداری کرد و از آلوده شدن آن پیشگیری نمود.

ســرانجام پس از گذشت 9 روز 
از انتخابــات مجلــس یازدهم، 
روز یکشنبه نتایج رسمی میزان 
مشــارکت مردم در استان های 
مختلف ایران منتشــر شــد. آمار 
مشــارکت در سراســر ایران زیر 
50 درصــد بــود و پیــش از این 
رقابت شــدیدی  رابطه  در همین 
بیــن اصولگرایــان و نیرو هــای 
اصلاح طلب بود و هر کدام تفسیر 
از کاهش میزان مشارکت  را  خود 
در انتخابات داشــتند. اصولگرایان معتقد بودند میزان 
پایین مشارکت ارتباطی با ردصلاحیت شورای نگهبان 
نــدارد و عموما به خاطــر ناکارآمدی دولت و مجلس 
فعلی و همچنین شــیوع بیماری کرونا مشارکت مردم 

تا این اندازه کاهش یافته است.
اصلاح طلبــان اما معتقد بودند عدم حضور جدی آن ها 
در انتخابات و عدم معرفی فهرست انتخاباتی از طرف 
احزاب بزرگ اصلاح طلب تاثیر مستقیمی در کاهش 
حضور مردم در انتخابات داشــته است. حالا با انتشار 
جدول تفکیکی میزان مشــارکت مــردم در انتخابات 
مشــخص می شــود این ادعا ها تا چه اندازه درست یا 

نادرست است.
ابتــدا جدول میزان مشــارکت را بررســی می کنیم. 
بیشــترین مشارکت در اســتان کهگیلویه و بویراحمد 
اتفاق افتاده اســت. در این اســتان بیش از 70 درصد 
مردم در انتخابات شرکت کردند که رقمی قابل توجه 
اســت. استان های خراسان جنوبی، ایلام و سیستان و 
بلوچستان در رده بعدی مشــارکت قرار دارند. میزان 
مشــارکت در این اســتان ها بیش از 60 درصد است. 
خراسان شمالی، گلســتان، هرمزگان و چهارمحال و 
بختیاری هم در رده های بعدی مشــارکت قرار دارند 
و در نهایت با در نظر گرفتن اســتان کرمان و استان 
اردبیل، جدول مناطقی که میزان مشــارکت در آن ها 

بالای 50 درصد است، به پایان می رسد.
این جدول گرچه میزان مشــارکت مــردم را در این 
استان ها را نشــان می دهد، اما لزوما نمایشگر میزان 
وفــاداری آن ها به برنامه های دولت نیســت در واقع 
میزان تبلیغات وســیع بعضــی از نامزد های انتخاباتی 
در استان کهگیلویه و بویراحمد که تحت تاثیر رقابت 
قومیتــی صورت گرفته بود، عامل اصلی این میزان از 

مشارکت در این استان است.
این دوره غلامرضا تاجگــردون در ابتدا رد صلاحیت 
شــده بود و سپس صلاحیت او توسط شورای نگهبان 
مورد تایید قرار گرفت چنانچه در این انتخابات حضور 
پیدا نمی کرد، قطعا درکاهش میزان مشارکت مردم در 
این انتخابات اثر مســتقیم می گذاشت. در واقع میزان 

مشارکت بالای مردم در استان کهگیلویه و بویر احمد، 
بیش از هر چیز تایید نظر نیرو های اصلاح طلب است 
که معتقدند در صورت شکل گرفتن دوقطبی انتخاباتی 
میان اصولگرایان و اصلاح طلبان مشــارکت مردم نیز 

افزایش خواهد یافت. 
نکته جالب در بررســی میزان مشــارکت ها مشارکت 
گسترده مردمان مرزنشــین ایران در انتخابات است. 
چنانچه اشــاره شد خراســان جنوبی، ایلام، سیستان 
و بلوچســتان، خراسان شمالی، گلســتان و هرمزگان 
شــاهد حضور گســترده مردم در انتخابات بودند در 
بیشتر این استان ها در حوزه های انتخابیه رقابت ها به 
خصوص میان نامزد های شــیعه و سنی وجود داشته 
اســت که همین مســئله به افزایش مشارکت مردم 
در انتخابات منجر شــده اســت. یکی از مسائلی که 
اصلاح طلبــان از آن غفلت کرده انــد، نقش روحانیت 
اهل ســنت در جهت دهی به افــکار عمومی در میان 
مناطق اســت که اصلاح طلبان در انتخابات 84 و 88 
وچه در انتخابات اخیر همواره رای بالایی را از استان 
سیستان و بلوچستان به حســاب خود نوشته بودند و 
اســتان محل اصلی رای آوری نیرو های اصلاح طلب 
به شــمار می رفت، اما نتایج این دوره اخیر نشان داد 
که عدم حضور اصلاح طلبــان در انتخابات در میزان 
مشارکت مردم این مناطق اثر مستقیم ندارد و در واقع 
نقش روحانیت اهل سنت و بخصوص شخص مولوی 
عبدالحمید اســت که در بسیاری از این مناطق تعیین 
کننده اســت و در غیاب احــزاب اصلاح طلب تهران 
نشــین نیز این افراد می توانند در مناسبات محلی خود 

اثرگذار باشند.
حال به اســتان های بپردازیم که میزان مشــارکت در 
آن ها کاهش محســوس داشته اســت. تهران و البرز 
در صــدر جدول قرار دارند. بــار دیگر می توان تهران 
را به خاطر عــدم حضور اصلاح طلبــان و همچنین 
نارضایتی از شــرایط موجود مورد توجــه قرار داد. اما 
شــاید میزان پایین مشارکت در استان البرز به مسائل 
دیگری مربوط باشــد مثلا رد صلاحیــت دو نماینده 
فعلی کرج که باعث شــد رقابت شهر بین چهره های 
گمنام در جریان باشــد و تبلیغ وسیعی برای نامزد ها 
صورت نگیرد. از طرفی کرج در آبان ماه امسال یکی 

از شهر هایی بود که با التهابات فراوان همراه بود.
بعد از این دو اســتان کمترین مشــارکت در اســتان 
کردستان اتفاق افتاده است. استانی که اکثریت قریب 
به اتفاق جمعیت آن اهل ســنت هســتند و لذا رقابت 
قومیتی و مذهبی بین اهل سنت و شیعه اتفاق نیفتاده 
است و همین مسئله باعث شــده بر خلاف سیستان 
و بلوچستان، گلســتان و خراسان جنوبی و هرمزگان 

میزان مشارکت در این استان بسیار پایین باشد.
اصلاح طلبان تمامی انتخابات از سال 84 تا امروز که 

اطلاعات آن به صورت ریزتر در ســایت های اینترنتی 
برای بررسی وجود داشته، در استان کردستان موفقیت 
بالایی کسب نکردند و عدم حضور مردم در انتخابات 
مجلــس یازدهم را نمی توان به پــای اصلاح  طلبان 

نوشت.
اما نکته جالب مشارکت پایین مردم در استان اصفهان 
و استان مرکزی است. این دو استان همچنین به خاطر 
مســائل مختلف شــاهد رقابت قومیتی نبودند یا این 
رقابت های قومیتی بســیار کمرنگ بود. هرچند شهر 
اراک عموما با اصلاح طلبان همراهی بیشتری داشته، 
امــا اصفهان را به هیچ عنوان نمی توان پایگاه اصلاح 
طلبان قلمداد کرد و کاهش چشــمگیر مشارکت مردم 
در انتخابات اســتان اصفهان را باید در جای دیگری 
جستجو کرد.برخلاف پیش بینی ها، میزان مشارکت در 
قم در رتبه دهم ضعیف ترین مشــارکت ها قرار گرفته 
است؛ در واقع بسیاری از استان های کشور بیشتر از قم 

در انتخابات حضور داشتند. این مسئله به احتمال زیاد 
به همان شــیوع ویروس کرونا بازمی گردد؛ مسئله ای 
کــه اصلاح طلبان به آن توجهی نمی کنند. به هرحال 
استان قم محلی است که به خاطر حضور بیوت مراجع 
از بودجه های مختلف بهره مند شــده است و حتی در 
دولت روحانــی نیز به خاطر حضــور علی لاریجانی 
میزان زیادی از بودجه ها در این اســتان هزینه شده و 
بعید است مردم این استان نسبت به استان های دیگر 

از وضعیت ناراضی باشند.
انتخابــات مجلس یازدهم به پایان رســیده اســت و 
حــالا 15 ماه تا انتخابات بعدی که برای تعیین رئیس 
جمهور بعدی می باشــد فرصت باقیست. آیا فرصت 
برای حضــور همه دیدگاه های سیاســی در انتخابات 
سال 1400 فراهم می شود یا خیر؛ مهمتر اینکه اصلا 
اگر اصلاح طلبان در انتخابات حضور پیدا کنند آیا مردم 

بار دیگر به آن ها اعتماد خواهند کرد؟

نگاهی به آمار مشارکت در انتخابات مجلس، به تفکیک استان ها

چه عواملی تاثیر گذار بودند؟ 

دیدگاه

511/1)) آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
حوزه ثبت تایباد((

نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 املاک 
متقاضیان که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در بخش 14 مشهد واحد ثبتی شهرستان تایباد مورد رسیدگی 
و تصرفات مالکانه و بلامعارض آن محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شــرح ذیل آگهی میگردد : آقای 
عبدالبصیر صالحی پشــته ئی به شناسنامه شماره 4125 کد ملی 0749798882 صادره تایباد فرزند عبدالرحیم در ششدانگ 
یکباب منزل به مســاحت 160/70 متر مربع پلاک شــماره 251 اصلی واقع در خراسان رضوی بخش 14 مشهد حوزه ثبت 
ملک تایباد از محل قســمتی از مالکیت رمضانعلی جهانی احدی از ورثه رجب جهانی و قسمتی از پلاک کلاسه 1139-92 
، لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه 
این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای 
اعلام شــده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ 
نمایند. معترضین باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی 
دادگاه اســت و در صورتیکه اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی 
محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت مینماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 

تاریخ انتشار نوبت اول : 1398/11/28 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/12/13
رئیس ثبت اسناد و املاک تایباد – غلامرضا آقا زاده

511/2)) آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
حوزه ثبت تایباد((

نظر به دستور مواد 1 و  3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 املاک 
متقاضیان که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در بخش 14 مشهد واحد ثبتی شهرستان تایباد مورد رسیدگی 
و تصرفات مالکانه و بلامعارض آن محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شــرح ذیل آگهی میگردد : آقای 
محمدرضا غلامرضاپور به شناسنامه شماره 154 کدملی 0749369439 صادره تایباد فرزند نوروز در ششدانگ یکباب منزل 
مســکونی به مساحت 250 متر مربع پلاک شماره 829 فرعی از 257 اصلی واقع در خراسان رضوی بخش 14 مشهد حوزه 
ثبت ملک تایباد از محل تمامت مالکیت رســمی خانم صفیه حاجی محمدی تیموری قلعه حمام و تمامت پلاک کلاســه 
98-390 ، لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه 
مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید 
اخذ نمایند. معترضین باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
نمایند و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که دراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی 
دادگاه اســت و در صورتیکه اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی 
محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت مینماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 

تاریخ انتشار نوبت اول : 1398/11/28 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/12/13
رئیس ثبت اسناد و املاک تایباد – غلامرضا آقازاده

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
داره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر 
رای شــماره 139860306022000854 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ملک فریمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای  حسن حیدریان کته شمشیر 
فرزند ابراهیم بشماره شناسنامه 4 صادره از فریمان دریک قطعه زمین مزروعی به مساحت 9493/80 متر مربع  پلاک  231  
اصلی واقع در بخش 13 خریداری  از محل مالک رســمی آقای حسینعلی پاکدل محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از 
اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در 

صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول :1398/12/13

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/12/28 
محمدرضا رجایی مقدم – رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
داره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر 
رای شــماره 139860306022000855 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ملک فریمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حسن حیدریان کته شمشیر 
فرزند ابراهیم بشــماره شناسنامه4 صادره از فریمان دریک قطعه زمین مزروعی به مساحت  29556/30متر مربع  پلاک 
231  اصلی واقع در بخش 13 خریداری از مالک رســمی آقای حسینعلی پاکدل محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از 
اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در 

صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول :1398/12/13

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/12/28 
محمدرضا رجایی مقدم – رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان

مفقودی
ســند و برگ ســبز خودرو سواری پراید تیپ صبا GTX مدل 1379 به شــماره پلاک 272 ب 45 ایران 52 شماره موتور 

00175875 شماره شاسی S1412279652832 مربوط به حامد جهدی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
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مقاومت بانک مرکزی در برابر اجرای 
قانون حذف سود مرکب

رئیس کمیته پول، بانک و بازار ســرمایه مجلس شــورای اســلامی می گوید بانک 
مرکزی با تاخیر 68 روزه در ابلاغ دســتورالعمل حذف سود مرکب، مانع اجرای این 
قانون شــده است. محمدحسین حسین زاده بحرینی رئیس کمیته پول، بانک و بازار 
سرمایه مجلس شــورای اســلامی و طراح قانون حذف جرائم و سود مرکب بانکی 
درباره ضرورت اجرای قانون حذف سود مرکب در صفحه  اینستاگرامی خود نوشت:

قانون تسهیل تســویه بدهی بدهکاران بانکی، موسوم به قانون حذف جرائم و سود 
مرکب بانکی، در تاریخ 20/9/98 در مجمع تشــخیص مصلحت نظام تصویب شــد. 
بانک مرکزی باید ظرف یک هفته یعنی تا 27/9/98 به بانک ها دســتورالعمل می داد 
و پس از آن، بدهکاران بانکی تا پایان ســال، یعنی سه ماه و سه روز فرصت داشتند 

تا به شعب بانک ها مراجعه و درخواست خود را ثبت کنند. 
دســتورالعمل بانک مرکزی به جای 27/9/98 در تاریــخ 5/12/98 یعنی با 68 روز 
تأخیر صادر شــده است! چه کسی پاسخگوی از دســت رفتن 68 روز از فرصت سه 
ماهه، و 68 روز تعلل در اجرای قانون )مصوبه مجمع تشخیص مصلحت نظام( است؟ 
آیا بناســت مردم و تولیدکنندگانی که زیر بار ســود مرکب، له شده اند، از کورسوی 
امیدی که مجلس و مجمع تشخیص مصلحت نظام برایشان فراهم کرده اند، منتفع 
نشــوند؟مراجعات مردمی مکرر به اینجانب، حاکی از این اســت که شعب بانک ها از 
دریافت تقاضای ذینفعان این قانون، به بهانه عدم وصول بخشــنامه و دستورالعمل، 
خودداری می کنند.نگرانی من این است که فرصت محدود باقیمانده را هم بانک ها با 

تعلل در ابلاغ دستورالعمل بانک مرکزی به شعب خود، از مردم بگیرند.
رئیس مجلس و رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام؛ برای صیانت از مصوبه خود، 
لطفــا ورود کنند.از رئیس کل بانک مرکزی هم ، که مخاطب اصلی مصوبه مجلس 
و مجمع تشخیص اســت، انتظار دارم با اطلاع رسانی گسترده به ذی نفعان، جلوی 

سرپیچی بانک ها از اجرای این مصوبه را قبل از فوت وقت بگیرد.

کاهش 25 درصدی قدرت خرید 
کارمندان در سال آینده 

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس معتقد است با افزایش 15 درصدی حقوق در سال 
آینــده که که تناســبی با نرخ تورم حدود 40درصدی نــدارد، قدرت خرید کارمندان 
کاهش می یابد.محمود بهمنی با اشاره به ضرورت توجه به معیشت خانواده ها، گفت: 
اگرچه دولت در لایحه بودجه ســال 99 افزایش 15 درصدی را برای حقوق کارکنان 
در نظر گرفته اما از آنجایی که در شرایط کنونی تورم حدود 40 است، نه تنها دریافتی 
حقوق بگیران در سال آینده رشدی نخواهد داشت بلکه 25 درصد نیز کاهش می یابد.

این نماینده مردم در مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکه قدرت خرید کارمندان 
در ســال آینده 25 درصد کاهش می یابد، افزود: با افزایش حقوق مدنظر دولت، تنها 
15 درصد فشــارهای اقتصادی در سال 99 کاهش می یابد در واقع نه تنها حقوق ها 

افزایش نمی یابد، بلکه دریافتی ها 25 درصد کم می شود.
بهبود وضعیت معیشتی مردم یکی از اصلی ترین اولویت ها است

عضو کمیســیون اقتصادی مجلس اظهار کرد: در حال حاضر بهبود وضعیت معیشتی 
مردم یکی از اصلی ترین اولویت ها اســت، باید افزایش حقوق ها به گونه ای باشد که 
تورم را پوشــش دهد و بتواند آرامش را به جامعه تزریــق کند.این نماینده مردم در 
مجلس دهم در تشــریح دلایل گرانی کالاها، اضافه کرد: افزایش نرخ ارز، ممنوعیت 
واردات و صادرات و.. بر نرخ تورم اثرگذار است و افزایش قیمت کالاها را رقم می زند، 

بنابراین در این شرایط باید تدابیر ویژه ای اخذ شود تا شرایط اقتصادی بهبود یابد.

بار دیگر محتکرین به میدان آمدند؛

جولان کرونا در بازار ویتامین ها
با کشف محموله 125 تنی لیموترش، شاهد کاهش قیمت آن در روزهای آتی خواهیم بود

این روزهــا با توجه به 
پیش آمده  اتفاقــات 
با بیماری  ارتباط  در 
کرونا، بعضی کالاها 
بــه  محصــولات  و 
ســطح  افزایش  جهت 
جایگاه  بــدن  ایمنــی 
ارزشی بیشتری در سبد 
تغذیه مــردم پیدا کرده 
اند و بــه همین جهت 
طبیعتا مصــرف روزانه 
ویتامین C از طریق مرکبات نیز به جهت 
پیشــگیری از ابتلا به بیماری های شــایع 
فصل سرد افزایش پیدا می کند. اما اتفاقات 
ناعادلانــه ای که اخیرا شــاهد آن بودیم 
کشــف انبارهای احتکار محصولاتی است 
کــه  هر کدام به نوعی در ارتباط با درمان 
یا پیشــگیری از ابتلا به ویروس کویید19 

است.
به گزارش صبــح امروز 125تن لیموترش 
احتکار شــده در ســردخانه ای در دوراهی 
طرقبه شــاندیز با حضور رئیس شعبه سیار 
تعزیرات حکومتی کشــف و ضبط شد تا با 
قیمت مصــوب در اختیار عموم مردم قرار 

گیرد.
عدم عرضه محصول به بازار

امیر بیک یزدی، رئیس اداره صنعت، معدن 
و تجارت طرقبه شاندیز در ارتباط با کشف 
این محموله بیان کرد: با توجه به اینکه در 
حال حاضر محصــول لیمو ترش نیاز بازار 
است، دپوی این محصول کاملا خلاف و 
صاحب محصول آگاه به نیاز جامعه در این 
زمینه بوده اســت، بنابراین باید به محض 
خریــد محصول از جیرفــت و ورود آن به 
مشهد، برای عرضه محصول به بازار اقدام 

می شده است.
کشف و ضبط 125تن لیموترش

همچنین امید جلیلی، رئیس شــعبه سیار 
تعزیرات حکومتی با اشــاره به اینکه انبار 
125تن محصول لیموترش متعلق به ســه 
نفر بوده که بر اســاس گــزارش مردمی 
کشــف شــده اســت، بیان کرد: پس از 
دادســتان شهرستان طرقبه  با  هماهنگی 
شاندیز، شــعبه ســیار تعزیرات حکومتی 
به ســردخانه ورود پیدا کرده و به دســتور 
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان مبنی بر 
پیگیری موضوع، محموله کشــف و ضبط 

شد. 
وی در ارتباط با شرایط برخورد با متخلفین 

و محترکیــن بیان کرد: هم اکنون با توجه 
به التهاب بازار، بنا به دســتور دادســتان 
توزیع سریع محصول صورت می گیرد تا با 
این اقدام التهاب ها کم و قیمت ها شکسته 
شــود. همچنین بر پرونده متخلفین جهت 
سیر مراحل تعزیراتی و قضایی اقدام شود.

عرضه جزیی به قیمت فروش عمده
جلیلی ادامه داد: با توجه به اینکه هر کیلو 
لیموتــرش در بازار با قیمت 35 تا 40 هزار 
تومان درســطح عرضه جزئــی به فروش 
می رســد، بنا بــه دســتور و هماهنگی با 
دادستان طرقبه شاندیز مقرر شد با بررسی 
اسناد و مدارک، محموله لیمو ترش کشف 
شــده به مبلغ هر کیلــو 17 هزار تومان از 
مبدا سردخانه طرقبه شــاندیز در 5 نقطه 
مشهد و 2 نقطه طرقبه شاندیز توزیع شود.

وی در ارتباط با انتخــاب نقاط مورد نظر 
جهت توزیع لیموترش کشــف شده گفت: 
این میزان طبق بررسی وزارت و صنعت و 
معدن و بر اساس نیازسنجی صورت گرفته 
که این سازمان برای مناطق مختلف اعلام 
می کند و در میادین مورد توافق راهنمایی 

و رانندگی توزیع می شود.
رئیس شــعبه ســیار تعزیرات حکومتی در 
ارتبــاط بــا وظایف این شــعبه بیان کرد: 
طبیعتــا نظارت بر عملکــرد به عهده اتاق 
اصناف و ســازمان صمت است و به طور 
یقین تعزیرات حکومتی مســئول رسیدگی 
به تخلفات اســت. بــه همین جهت طبق 
گزارشــاتی که از سمت مردم و ناظرین به 
دست ما می رسد، رسیدگی می کنیم. اما با 
توجه به شرایط خاصی که بر مشهد حاکم 
اســت و بنا بر دســتور مدیر کل تعزیرات، 

شــعبه ســیاری در  این خصوص تشکیل 
شــده تا در محل به موضوع رســیدگی و 

اقدام لازم انجام شود.
با عرضه مستقیم، نظم بازار برهم 

می خورد
حیــدر ســاکن برجــی، رئیــس اتحادیه 
بارفروشــان نیز در رابطه بــا این محموله 
گفت: 125تن در تره بار رقم چشــمگیری 
نیســت. اما این افراد با قصد ســودجویی 
این کار خلاف را مرتکب شده اند. در ابتدا 
قرار بود این مقدار به دســت ما برســد تا 
بــه صورت عمده اقدام به فروش آن کنیم 
اما نهایتا تصمیم بر آن شــد که به صورت 
خرده فروشــی در پنــج نقطه از شــهر به 
فروش برسد. البته که به نظر من، فروش 
با این شرایط به درســتی انجام نمی گیرد 
چرا کــه لیمو ترش مثل ســیب و پرتقال 
نیست که سریع جذب شود. در مدت اخیر 
نیز قیمت لیمو در داخل میادین بار فراتر از 

27 تومان نرفته است. 
وی ادامه داد: ظاهرا تصمیم بر این شــده 
است که  این محموله کشف شده، با قیمت 
عمده فروشــی به شــکل عرضه مستقیم 
خرده فروشــی توزیع شــود که طبیعتا با 
اینکار ساختار بازار به یکباره بر هم خواهد 
خورد. چرا که کســانی که لیمو ترش را به 
صــورت کلی و با قیمــت 17 هزار تومان 
از میادیــن خریــداری کردنــد و در حال 
حاضر محصول را در چهار ســوی شــهر 
می فروشــند، به نوعی متضرر می شوند و 
نظم بازار برهم می خورد ولی خب احتمالا 
دوستان تصمیم دارند به شکلی عمل کنند 

که مانور باشد چراکه توزیع این محموله از 
طریق میادین بار مســاله خاصی را ایجاد 
نمی کــرد. من پیشــنهاد دادم که محموله 
طی دو تا سه روز و به مرور زمان به دست 
مشتری برسد و با اختلاف جزئی دو تا سه 
هــزار تومان به فروش برســد، ولی به ما 
گفتند جلســه ای برگزار شده است که طی 
آن جلسه، تصمیم بر عرضه مستقیم گرفته 

شده است.
قیمت لیموترش تا 29هزار تومان رفت

رئیــس اتحادیه بارفروشــان در رابطه با 
کنتــرل قیمت ها و نحــوه قیمت گذاری 
میوه و تره بــار گفت: روزانــه چیزی در 
حــدود 5 هــزار تن میوه و تــره بار وارد 
مشــهد می شــود که قیمــت آن ارتباط 
مســتقیم با عرضه و تقاضا دارد. در کل 
کشــور به یکباره مصــرف اقلامی چون 

سیر و لیموترش با توجه به بیماری کرونا  
افزایش پیدا کرد و سطح تقاضا از عرضه 
بیشتر شــد و قیمت ها به یکباره افزایش 
پیدا کرد که از روز چهارشنبه هفته گذشته 
به شــدت با این گران فروشی ها برخورد 
کردیم و در حال حاضر در سطح میادین، 
قیمت لیموترش به نرخ 18 تومان رسیده 
است و همین امروز تا 16 هزار تومان نیز 
شــاهد فروش لیمو ترش در سطح عمده 

بودیم.
وی در ارتباط با تمهیدات اندیشیده شده 
به جهت جلوگیری از افزایش قیمت میوه 
بیــان کرد: به این علت که ما قیمت های 
مراکز اســتان های تولید را می دانیم، اگر 
فروشــندگان بخواهند بــه قیمتی فراتر 
از آن اقــدام  به فروش کنند، ســریعا با 
همراهی بازرســین صمت و اتاق اصناف 
به مســئله ورود پیــدا می کنیم و جلوی 
گران فروشــی را می گیریم. به طور مثال 
قیمت لیموترش تــا 29 هزارتومان رفت 
در حالیکه نرخ مشــخص مــا 22 هزار 
تومان بــود و اعلام کردیــم اگر نرخ ها 
متعادل نشــود، جریمه خواهند شــد که 
روز بعد قیمت به 22 هزارتومان رســید و 
در حال حاضر نیز حــدود 17هزار تومان 
اســت. نرخ ها در سایت موجود است و به 
بازرسی  سازمان  مثل  ارگان های مختلف 
تیم های خود  اعلام می شــود. همچنین 
اتحادیــه بــه طورمداوم در حــال رصد 
هســتند و اگر در جایی مشاهده شود که 
مشــکلاتی مثل کمبود، عرضه کم وعدم 

عرضه است، پیگیری می کنیم.
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معاون بهره برداری شرکت آب و فاضلاب خراسان رضوی گفت: مصرف آب در شهرهای استان 
خراسان رضوی به میزان 6 درصد افزایش یافت.

مهــدی جهان طلب با بیان این مطلب، اظهار کرد: میزان مصرف آب در 10 روز ابتدای 
اسفند سال گذشته 4 میلیون و 642 هزار مترمکعب بود که این میزان در مدت مشابه 

امسال با 293 هزار مترمکعب افزایش به 4 میلیون و 935 هزار مترمکعب رسید.
وی بــا بیان اینکه دلیل این افزایش حساســیت مشــترکان و شــهروندان نســبت 

بــه توصیه های بهداشــتی مقابله به ویروس کروناســت، عنوان کرد: بــا وجود این 
 افزایــش تاکنــون هیچ مــوردی از کمبود آب شــرب در شــهرهای اســتان گزارش 

نشده است.
بر اســاس اعلام شــرکت آب و فاضلاب خراســان رضوی، جهان طلب بیان کرد: شرکت آب و 
فاضلاب خراســان رضوی در راستای تامین آب کمی و کیفی شهروندان کلیه امکانات خود را به 

کار گرفته تا مصرف کنندگان از این حیث نگرانی نداشته باشند.

 رییس انجمن صنفی آرایشگاه های زنانه مشهد گفت: به منظور پیشگیری از شیوع کرونا برخی از 
آرایشگاه های زنانه در مشهد به صورت داوطلبانه تعطیل کردند.به نقل از ایرنا، طاهره کاهانی 

افزود: هیچ اجباری از سوی این انجمن مبنی بر تعطیلی آرایشگاه های زنانه صورت نگرفته و 
فقط آنها به رعایت موارد بهداشتی طبق شیوه نامه مرکز بهداشت توصیه شده اند.وی اضافه 
کرد: با اینکه اوج درآمد آرایشــگاه های زنانه در روزهای پایانی ســال است و این صنوف 
هزینه های ثابتی دارند که باید پرداخت کنند با این حال به منظور پیشگیری از شیوع کرونا 

کسب و کار خود را تعطیل کرده اند.رییس انجمن صنفی آرایشگاه های زنانه مشهد گفت: با 
همکاری مجمع خیرین ســلامت مشهد، ملزومات پیشگیری از کرونا مانند ماسک، دستکش 

و  مواد ضدعفونی کننده به صورت رایگان در اختیار آرایشگاه های مناطق حاشیه شهر مشهد قرار 
گرفته است تا از شیوع بیماری پیشگیری شود.کاهانی تعداد آرایشگاه های زنانه دارای پروانه کسب را 
حدود دو هزار واحد صنفی اعلام و بیان کرد: هنوز رییس اتحادیه صنف آرایشگاه های زنانه در مشهد 

مشخص نیست و انتخابات برای این منظور در فروردین ماه سال آینده برگزار می شود.

تعطیلی داوطلبانه تعدادی از آرایشگاه های زنانهافزایش ۶ درصدی مصرف آب در شهرهای خراسان رضوی
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جلیلی: 
بنا به دستور و هماهنگی 
با دادستان طرقبه شاندیز 
مقرر شد با بررسی اسناد 
و مدارک، محموله لیمو 
ترش کشف شده به مبلغ هر 
کیلو 17 هزار تومان از مبدا 
سردخانه طرقبه شاندیز 
در 5 نقطه مشهد و 2 نقطه 
طرقبه شاندیز توزیع شود

ساکن برجی: 

ظاهرا تصمیم بر این شده 
است که  این محصول 
کشف شده، با قیمت عمده 
فروشی به شکل عرضه 
مستقیم خرده فروشی توزیع 
شود که طبیعتا با این کار 
ساختار بازار به یک باره بر 
هم خواهد خورد

معـاون هماهنگی امـور اقتصادی اسـتانداری خراسـان 
سـتاد  کارگـروه  مصوبـه  اسـاس  بـر  گفـت:  رضـوی 
و  صنـوف  تولیـد،  موانـع  رفـع  و  تسـهیل  اسـتانی 
شـرکتهای خدماتـی متضـرر از شـرایط بوجـود آمـده 
ناشـی از احتمال شـیوع بیمـاری همه گیـر در خصوص 
و  بیمـه  شـهرداری،  عـوارض  مالیـات،  »پرداخـت 

می گیرنـد. قـرار  حمایـت  مـورد  بانکـی«  مطالبـات 
بـه گـزارش صبـح امـروز، علـی رسـولیان در ایـن باره 
بـا اشـاره بـه نشسـت اخیـر کارگـروه سـتاد تسـهیل و 
رفـع موانـع تولیـد خراسـان رضـوی ویـژه رسـیدگی 

بـه صنـوف مرتبـط بـا جامعـه هتلـداران، شـرکتهای 
گردشـگری، اتحادیه شـرکتهای مسـافربری و  اتحادیه 
همـه  نشسـت  ایـن  در  کـرد:  اظهـار  رسـتوران داران 
شـرکتهای  و  صنـوف  صاحبـان  دسـت اندرکاران، 
خدماتـی بـر آگاهـی و تـاش خـود نسـبت بـه حفـظ 
در  موضـوع  مهمتریـن  عنـوان  بـه  مـردم  سـامت 

فعالیتهـا تاکیـد کردنـد.
پیـرو  همچنیـن  و  شـرایط  ایـن  در  افـزود:  وی 
محدودیتهایـی کـه در بـازار عرضـه کالا و خدمـات به 
سـبب احتمـال شـیوع بیمـاری بوجـود آمـده، صنوف و 

شـرکتهای خدماتـی بـا مشـکات جدی مواجه شـده و 
کارکـرد آنهـا بـه شـدت افـت کـرده اسـت.

معـاون هماهنگـی امـور اقتصادی اسـتانداری خراسـان 
حضـور  بـا  مذکـور  نشسـت  در  داد:  ادامـه  رضـوی 
مدیـران ادارات کل و سـازمانهای تامیـن اجتماعی، امور 
مالیاتـی، میـراث فرهنگـی، صنعت و معـدن و همچنین 
بانکهـا، توافقی بـرای تسـهیل در پرداخت بیمـه تامین 
اجتماعـی، مالیـات، عـوارض و بازپرداخـت تسـهیات 
بانکـی از سـوی صنـوف و شـرکتهای خدماتـی صورت 

گرفت. 

وی اضافـه کـرد:  در ایـن نشسـت مقـرر شـد اداره کل 
تامیـن اجتماعـی خراسـان رضـوی لیسـتهای حقوقـی 
مربـوط بـه کارکنـان هـر شـرکت یا صنـف را بـه ویژه 
آنهـا کـه بیـش از ۱۵ کارمنـد دارنـد، بـه صـورت ویژه 
مورد بررسـی قـرار دهـد و تخفیفاتی در مـورد پرداخت 
مبالـغ اولیـه از سـوی آنها اعمـال کند. رسـولیان افزود: 
بـر ایـن اسـاس لیسـت حقوقـی کارمنـدان شـرکتهای 
خدماتـی و صنوفـی که مشـکل جـدی مالـی دارند، در 
صـورت معرفـی از سـوی اتحادیـه مربوطـه بـا مبالـغ 

کمتـری پذیرفتـه می شـود. 

حمایت از صنوف متضرر در خراسان رضوی

زیبایی در چهره های شرقی
جراحی بینی و پلک ها از جمله جراحی های زیبایی هســتند که 

تاثیر بســیار و وافری در زیبایی فرد دارند، مخصوصا جراحی 
پلک ها که نیاز به آن درعموم مردم، به دلیل چهره شرقی شان 
دیده می شــود. الهام ایمانی، متخصص گوش و حلق و بینی 

و جراح صورت، در خصوص جراحی پلک ها می گوید: این نوع 
جراحی به دو صورت ســرپایی و با بی حسی و یا جراحی همراه با 

بی هوشی انجام می شود که نوع جراحی، بســته به شرایط بیمار انتخاب می شود. وی 
این طور ادامه می دهد: اگر تکنیک به درســتی انجام شــود، خط بخیه در گودی پشت 
پلک قرار می گیرد که بعد از گذشــت دو تا ســه ماه دیگر اثری از آن باقی نمی ماند. 
بعضی از افراد علاوه بر افتادگی پلک، دچار پف زیر ابرو نیز هستند که در این صورت 

علاوه بر جراحی پلک ها، باید لیفت ابرو نیز انجام دهند.
ایمانی می افزاید: لیفت ابرو انــواع متفاوتی دارد که به روش های مختلف جراحی و یا 
غیرجراحی انجام می شود و اگر به روش درست و اصولی انجام شود ماندگاری دارد، در 
غیر این صورت در مدت کمتر از یک ماه به شــکل اولیه خود برمی  گردد؛ البته نتیجه 
لیفت به عواملی مثل نوع پوســت بیمار هم ارتباط دارد که در جلســات مشاوره پیش 
از جراحی، مورد بررســی قرار می گیرد.این جراح صورت، درخصوص هم زمانی جراحی 
بینی و جراحی چانه می گوید: این مورد زمانی اتفاق می افتد که بیمار علاوه بر بینی با 
مشــکلی در چانه هم مواجه است و انجام هم زمان هردو جراحی، راحت تر است چراکه 
به جــای دوبار، تنها یک مرتبه جراحی انجام می دهــد؛ ضمن اینکه اصلاح در هردو 

عضو، سبب زیباتر شدن نمای بینی فرد می شود. 

همراه با جراح

آدرس مطب: احمدآباد، عارف1، ساختمان بزرگمهر، طبقه سوم
 05138432619 – 05138471256 – 09361384261
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مسئول کارگروه اطلاع رســانی عمومی بیماری COVID -19 دانشگاه 
علوم پزشــکی مشهد از ترخیص 56 بیمار مبتلا به مشکلات حاد تنفسی 
از مراکز درمانی زیر پوشش این دانشگاه خبر داد.دکتر حمید رضا رحیمی 
افزود:از روز گذشــته تا امروز نیز شش مورد ابتلا به ویروس کووید -19 
در استان خراســان رضوی به ثبت رسید که بر این اساس تعداد بیماران 
مبتلا به این بیماری در استان به 25 نفر رسیده است.مدیر روابط عمومی 
دانشــگاه علوم پزشکی مشــهد با تاکید بر اینکه در  برخورد با ویروس 

کوویــد-19 نه باید خــوش بینانه عمل کرد و نه بــد بینانه اظهار کرد: 
دانشــگاه علوم پزشکی مشهد تمام برنامه ریزی های لازم  را برای ارائه 
خدمت بــه مراجعین و بیماران از پایین ترین تا بالا ترین ســطح انجام 
داده اســت و علاوه بر آماده ســازی تخت های بیمارستانی زیر پوشش 
از امکانات  و ظرفیت بیمارســتانی و بستری ســازمان تامین اجتماعی، 
نیروهای مســلح ، نیروی انتظامی و بخش خصوصی نیز در صورت نیاز 

استفاده می شود.

ابتلای ۶ خراسانی 
جدید به کرونا

در جلسه هماهنگی کیفیت بخشی آموزش مجازی به دانش آموزان استان مطرح شد:

بسیج تجهیزات مجازی در اختیار آموزش
و  آموزش  مدیــرکل   / جامعه  ســرویس 
پــرورش خراســان رضوی گفــت: تمام 
امکانات و تجهیزات آمــوزش و پرورش 
اســتان را برای اســتمرار آموزش به کار 

می گیریم.
 قاســمعلی خدابنده در جلســه هماهنگی 
کیفیت بخشــی آموزش مجازی به دانش 
آمــوزان اســتان  افزود: شــبکه آموزش 
مجــازی طراحی شــده از ســوی اداره 
کل آمــوزش و پرورش خراســان رضوی 
بــرای دانش آموزان در ایــام تعطیلات و 
زمان هایــی کــه در کلاس درس حضور 
ندارند مــورد اســتفاده قرار مــی گیرد، 
خوشــبختانه این ســامانه مورد استقبال 
خانواده ها قرار گرفته و تلاش می شــود 
در این بازه زمانی دانش آموزان از آموزش 

و تحصیل عقب نمانند.
ترغیب دانش آموزان به استفاده از سامانه

وی تصریــح کرد: مشــارکت و همراهی 
معلمان، دبیران و بویژه اولیاء گرامی برای 
ترغیب دانش آموزان جهت استفاده از این 
ســامانه بسیار مهم است و این هم افزایی 
باعث خواهد شد در ایام تعطیلات، دانش 

آموزان از مباحث آموزشی فاصله نگیرند.
خدابنده بیان کــرد: در حال حاضر قریب 
به 70 تا 75 درصد دانش آموزان اســتان 
به شبکه اینترنت دسترسی دارند لذا نباید 
بخاطر در دسترس نبودن این ظرفیت در 
برخی نقاط محدود، سایر دانش آموزان را 

از این ظرفیت محروم نماییم.
وی ادامــه داد: تلاش مــی کنیم در کنار 
برنامه های آموزشــی شبکه آموزش، یک 
سری فعالیت های مکمل شامل تمرینات، 

پرســش و پاسخ و حل مســئله را در این 
ســامانه به دانش آموزان ارائه نماییم، این 
موج آموزش مجازی می تواند درصدی از 

آموزش حقیقی را محقق سازد.
کیفیت اولویت آموزش مجازی

خدابنده اظهار کرد: افزایش پوشش تعداد 
دانش آموزان اســتان و کیفیت بخشی به 
این فعالیت های آموزشــی از اولویت های 
اجرای این طرح اســت و تلاش می کنیم 
مســئله تهدید شــیوع کرونا را به فرصت 
تبدیل کرده و با اســتفاده از این فناوری 
در آینده ای نزدیک برخی از مشــکلات 
کمبود نیروی انسانی آموزش و پرورش را 

نیز جبران نماییم.
 وی افــزود: در بحــث آمــوزش دانش 
آموزان از طریق رســانه و فضای مجازی 
به مشــارکت و همراهی صداوســیما نیز 
داریــم دانش آمــوزان را موظف نمایند تا نیازمندیم و از خانواده های ارجمند تقاضا 

در ســاعاتی از شــبانه روز در سر کلاس 
های درسی این ســامانه و سایر رسانه ها 
حضور داشته باشند تا این تعطیلات خللی 

به تحصیل آن ها وارد نکند.
تعطیلی مدارس تا پایان هفته جاری

  مدیرکل آموزش و پرورش استان خراسان 
ســخنگوی  اعلام  طبق  گفــت:  رضوی 
دولت، مدارس سراســر کشــور از جمله 
خراســان رضوی تا پایان هفته جاری نیز 

تعطیل است. 
خدابنده افــزود: با توجه بــه اینکه طبق 
پیش بینی انجام شــده هفته جاری پیک 
اصلی بیماری کرونا در کشور است با هدف 
حفظ سلامت دانش آموزان و جلوگیری از 
ابتلا و شــیوع این بیماری مدارس استان 
خراســان رضوی به تبع اعــلام تعطیلی 

کشــوری طی روزهای پایانی باقی مانده 
هفته جاری تعطیل است.

وی اضافه کرد: بر این اساس طی روزهای 
14،13 و 15 اســفند ماه جــاری تمامی 
مدارس اســتان در دو نوبت صبح و عصر 
در تمامی مقاطع تعطیل هســتند و تمامی 

برنامه های مدارس نیز تعطیل است.
تعطیلی مراکز آموزش عالی تا پایان سال

استان خراســان رضوی هم اکنون دارای 
بیش از یک میلیون و 300 هزار دانش آموز 

و 12 هزار و 500 باب مدرسه است.
از روز ســی ام بهمن ماه تاکنون ابتلای 
250 نفر با علائم ســندرم حاد تنفسی در 
سامانه دانشگاه علوم پزشکی مشهد و 12 
شبکه بهداشت زیر مجموعه آن ثبت شده 
اســت که این افراد در بیمارستان بستری 
و برخــی از آنان  بهبــود یافته و مرخص 

شده اند.
بر اســاس اعلام دانشــگاه علوم پزشکی 
مشهد تاکنون آزمایش کرونای 19 نفر در 

استان خراسان رضوی مثبت شده است.
بر اســاس ابلاغ »ســتاد ملی مدیریت و 
مقابله با بیماری کرونا« هم  اینک تمامی 
دانشگاهها، مراکز آموزش عالی، مدارس، 
ســینماها، ســالنهای مجالــس عمومی، 
ورزشگاهها و سالنهای ورزشی، برنامه های 
فرهنگی و هنری و همایشهای غیرضرور 
از احتمال شــیوع  به منظور پیشــگیری 
بیماری همه گیر تعطیل و متوقف شده اند.

این شرایط اجتناب ناپذیر که سبب کاهش 
رفــت و آمدهای مردم و مراودات عمومی 
شــده خود به  خود بر کاهش فعالیت های 
بازار، اصناف و امور تجاری تاثیر گذاشــته 

است. 

پرستاران جبهه کرونا
حال و روز این روزهای پرســتاری و مردم ایران شبیه حال و روز 
ایام دفاع مقدس  اســت .اما مردان و زنان مبارز و ایثارگر و از 
جان گذشــته ی این دفاع، پرســتاران عزیزی هستند که در 
تمام رده ها ، با   پزشــکان و سایر اعضای تیم درمان همراه 
اند. پرستارانی  که بجای حضور گرمشان در کنار خانواده ،  به 
خدمتگزاری مشغول بوده و به فراخوان وزارت بهداشت در مورد 
مدیریــت و حضور در بحران مبارزه با ویــروس ناخوانده کرونا ، 
لبیک گفته اند. البته این داســتان عجیب و غریب نیست چرا که 
این بزرگان و ایثارگران همــواره به فراخوانهای جهادی و بدون 
چشمداشــت ارگانها و نهادهای انقلابی و مردمی در مناسبتهای 
مختلف از قبیل ایام سوگواری عاشورا و تاسوعا و اربعین حسینی 

تا خدمتگزاری به زائرین پیاده امام غریبشان می شتابند و تازگی ندارد.
این عزیزان در خدمتشان از خط مقدم درمان و کف خیابان با عنوان فوریتهای پیش 
بیمارستانی 115 تا اورژانس بخشها و واحدهای تریاژ و بخش های عفونی و مراقبت 
ویژه و اتاقهای عمل با حضور تمام وقت برای سلامت مردم کشورشان و ارائه خدمت 

به مددجویان ، با جان و دل در تلاش اند.
پرستاران عزیز طی فراخوانی در چند روز گذشته جهت حضور دائم در بحران مبارزه 
با کرونا بیش از 120 نفر اعلام امادگی کردند و 200 تخت آماده مراقبت و قرنطینه 
ی بیمارســتان شریعتی را پوشــش دادند،  که جا دارد از زحمات این عزیزان ایثارگر 
تشــکر ویژه داشــته باشیم.متاســفانه در اوج این بحران و تلاش مستمر همکاران 
پرســتاری ، خبر ناراحت کننده ای شنیده شــد که با دریافت نامه اخراج چند تن از 
این پرستاران پر تلاش بیمارستان امام رضا )ع( آن هم با دلایلی دور از ذهن و غیر 
منطقی مواجه شــدیم.خانه ی پرستار مشهد این همه توهین و بی توجهی و تبعیض 
و بی عدالتی و ایجاد جو تشویش و اضطراب در جامعه بزرگ پرستاری را برنمی تابد 
و برخوردهــای قهری و دور از انصاف این مدیران کم تجربه ، که برای چندمین بار 

سبب نارضایتی و توهین به جامعه پرستاری میشوند را محکوم میکند.
خانه پرســتار مشهد از ریاست محترم دانشگاه علوم پزشکی مشهد تقاضای  برخورد 
قاطع با اینگونه بد ســلیقگی های مدیران مراکز درمانی و آموزشــی  دانشگاه علوم 
پزشــکی دارد و از ایشــان می خواهد در جهت کاهش تنش  بیشتر بین پرستاران و 
مسئولان دانشگاه  به بهترین شیوه مدیریت نموده و موجبات رضایت مندی ،خانواده 

ی بزرگ پرستاری را فراهم آورند. 

تشدید اقدامات پیگیرانه و مقابله با 
ویروس کرونا

استاندار خراســان رضوی گفت: باید اقدامات پیشگیرانه و مقابله ای در برابر ویروس 
کرونا تشــدید شود و در این راستا باید از برگزاری هرگونه اجتماع در شهرستان ها به 

ویژه شهرستان های مرزی خودداری کرد. 
به گزارش صبح امروز، علیرضا رزم حســینی در جلسه شورای معاونین با فرمانداران 
اســتان که  از طریق ویدئو کنفرانس در محل دفتر اســتاندار برگزار شد، با تاکید بر 
تشــدید اقدامات پیشــگیرانه و مقابله ای در برابر ویروس کرونا، اظهار کرد:  کنترل  
و مراقبت نســبت به ویروس کرونا باید به صورت مســتمر ادامه داشــته باشد. باید 
در شهرســتان هایی که در مسیر راه آهن بوده و ایســتگاه راه آهن قرار دارند، کنترل 
بیشتری اعمال شود.استاندار خراسان رضوی در خصوص انجام تست کرونا، گفت: در 
حال پیگیری هســتیم که تست کرونای مربوط به شهرستان ها در مشهد انجام شود 

چون برخی از شهرستان ها مشکل کیت دارند.
رزم حســینی در خصوص کسبه  یا واحدهای تولیدی متضرر از بیماری کرونا، تصریح 
کرد: پیگیری هایی انجام شده که اگر واحدهای مذکور دچار مشکلات مالیاتی شدند 

ملاحظاتی در مورد آن ها صورت گیرد تا تاثیر خسارات آن ها کمتر شود.
وی با اشــاره به محدودیت های ترددی خطاب به فرمانداران، بیان کرد: تا جایی که 
امکان دارد جلسات تلفنی یا به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شود. به هرحال تجمع 

امکان شیوع این ویروس را بیشتر می کند.
اســتاندار خراسان رضوی خاطرنشــان کرد: کشــور از ویروس کرونا هم مثل همه 
بحران های دیگر عبور خواهد کرد، حفظ جان مردم وظیفه شرعی و قانونی مسئولان 

است که تمام اقدامات لازم باید در این زمینه انجام شود.
رزم حســینی با اشاره به اســتفاده از ظرفیت معین های اقتصاد مقاومتی، عنوان کرد: 
در روزهای اخیر نزدیــک به 20 میلیارد تومان از منابع مختلف برای تهیه تجهیزات 
پزشــکی تامین اعتبار شــده است. این نشــان می دهد که اگر به معین های اقتصاد 

مقاومتی میدان داده شود در حوزه خیرین سلامت هم می توانند تاثیرگذار باشند.
وی اضافه کرد: از همه دستگاه های اجرایی و کادر درمانی و پزشکی که با تمام توان 

خود در حال تلاش و مبارزه با ویروس کرونا هستند قدردانی می کنم.

ثبت اختراع دانشگاه فردوسی در آمریکا
اختراع روشــی برای خوشــه بندی توزیع  شده در شــبکه های حسگر بی سیم توسط 
محققان دانشــگاه فردوسی مشــهد در دفتر ثبت اختراعات آمریکا )USPTO( ثبت 
نهایی شــد و در اختیار عموم قرار گرفت. به گزارش دانشــگاه فردوسی مشهد این 
اختــراع را دکتر نعمــت اللهی با همــکاری دکتر محمود نقیب زاده و دکتر ســعید 
 Method for Decentralized Clustering in( ابریشــمی و بــا عنــوان لاتیــن
Wireless Sensor Networks( به ثبت رســانده اند.این دومین اختراع ثبت شده 
دانشگاه فردوسی مشهد در دفتر ثبت اختراعات آمریکا است و هزینه های آن توسط 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری )صندوق حمایت از پژوهشگران و فناوران 
کشور( پرداخت شده است.بنا بر این گزارش امروزه شبکه های بی سیم در کاربردهای 
گوناگونی مورد اســتفاده قرار می گیرند و در آینده، توســعه بیشتری خواهند یافت و 
اختراع حاضر با شــبکه های بی سیم شامل تعدادی گره و به طور ویژه، با خوشه بندی 
گره ها در این شــبکه ها مرتبط است.قابل توجه است که این اختراع در انواع مختلف 
شبکه های بی سیم، به عنوان نمونه اینترنت اشیا )از جمله شهر هوشمند(، شبکه های 
حسگر بی سیم و شبکه های تلفن همراه می تواند مورد استفاده باشد و می تواند باعث 
کاهش مصرف انرژی گره ها و افزایش طول عمر شــبکه شــود.روش ارائه شده در 
این اختراع، گره های شــبکه را به گونه ای خوشه بندی می کند که هر گرهی به طور 
دقیق در یکی از خوشــه ها قرار گیرد و در هر همسایگی گرهی را به عنوان سرخوشه 
انتخاب می کند که بیشــترین امتیاز را در آن همســایگی دارد به شرط آن که قبلًا 
عضو سرخوشه دیگری با امتیاز بیش تر نشده باشد. بنابراین، امتیاز هر گره سرخوشه 
)در زمان انتخابش( از سایر گره های عضو خوشه بزرگ تر یا مساوی است.همچنین، 
سرخوشــه های انتخاب شده در برد خوشــه یکدیگر قرار ندارند و به خوبی در محیط 
توزیع شــده اند.حداکثر زمان فرآیند خوشه بندی ارائه شده در اختراع حاضر متناهی و 
ثابت است و به تعداد گره ها و یا ابعاد شبکه بستگی ندارد. به علاوه، روش ارائه شده 
نیاز به تبادل پیام کمی برای خوشه بندی دارد. این اختراع از نوع نرم افزای است و در 

نتیجه دستگاه سخت افزاری برای آن ساخته نشده است.

یادداشت

خبر

دستگاه های ارز دیجیتال قاچاق در جوین

فرمانـده انتظامـی جویـن از کشـف 7 دسـتگاه اسـتخراج ارز دیجیتـال 
قاچـاق در ایـن شهرسـتان خبـر داد. بـه گـزارش روزنامه صبـح امروز، 
سـرهنگ« مهـدی غـلام زاده« گفـت: در پـی کسـب خبـری مبنی بر 
نگهـداری دسـتگاه اسـتخراج ارز دیجیتـال توسـط فـردی سـودجو در 
سـطح شهرسـتان جویـن، پـی گیـری موضـوع در دسـتور کار ماموران 
پلیـس آگاهـی قـرار گرفـت. فرمانـده انتظامـی جویـن افـزود: ماموران 
پلیـس آگاهـی شهرسـتان بـا اشـراف اطلاعاتـی و تحقیقـات گسـترده 
فـرد موردنظـر را شناسـایی و پـس از هماهنگـی بـا مقـام قضائـی در 
دسـتگاه   7 تعـداد  و  بازرسـی  را  متهـم  مخفیـگاه  ضربتـی  عملیاتـی 
انتظامـی  را کشـف کردنـد. فرمانـده  ارز دیجیتـال قاچـاق  اسـتخراج 
شهرسـتان جویـن بـا بیـان ایـن کـه برابـر اظهـار نظـر کارشناسـان 
ارزش ریالـی ایـن محمولـه 350 میلیـون ریـال بـرآورد شـده اسـت، 
قضائـی  مراجـع  بـه  و  دسـتگیر  متهـم  یـک  زمینـه  ایـن  در   گفـت: 

معرفی شد.
کشف 33 دستگاه استخراج ارز دیجیال

فرمانـده انتظامـی نیشـابور از کشـف تعـداد 33 دسـتگاه اسـتخراج ارز 
دیجیتـال بـه ارزش 7 میلیـارد ریـال در ایـن شهرسـتان خبـر داد. بـه 
گـزارش روزنامـه صبـح امـروز، پلیـس سـرهنگ« حسـین دهقانپـور« 
گفـت: در پـی کسـب خبـری مبنـی بـر قاچـاق و انبـار دسـتگاه هـای 
توسـط  نیشـابور  از شهرسـتان  منطقـه   3 در  دیجیتـال  ارز  اسـتخراج 
فـردی سـودجو، پی گیـری موضـوع در دسـتور کار پلیس قـرار گرفت. 
وی خاطرنشـان کـرد: کارآگاهـان اداره مبـارزه بـا کالای قاچـاق و ارز 

پلیـس آگاهـی پـس از بررسـی و تائیـد صحـت خبـر و هماهنگـی بـا 
مقـام قضائـی، بـه محـل هـای مـورد نظـر اعـزام کـه در بازرسـی از 
انبارهـای 3 منزل مسـکونی تعـداد 33 دسـتگاه اسـتخراج ارز دیجیتال 
قاچـاق را کشـف کردنـد. ایـن مقـام انتظامـی بـا اشـاره بـه ایـن کـه 
کارشناسـان مربوطـه ارزش محمولـه کشـف شـده را 7 میلیـارد ریـال 
بـرآورد کـرده انـد، گفـت: در ایـن زمینـه 2 متهـم دسـتگیر کـه پس از 
از تشـکیل پرونـده مقدماتـی بـه منظور سـیر مراحـل قانونی بـه مراجع 
قضائی معرفی شـدند. فرمانده انتظامی شهرسـتان نیشـابور از همکاری 
و تعامـل سـازنده مـردم بـا پلیـس تقدیـر و تاکیـد کـرد: از شـهروندان 
عزیـز تقاضـا داریـم برای کمک بـه اقتصـاد، آرامش و خصوصـا امنیت 
جامعـه، در صـورت اطـلاع از مـوارد مشـکوک بلافاصلـه مراتـب را از 

طریـق تمـاس بـا شـماره تلفـن 110 بـه پلیس اطـلاع رسـانی کنند.

کلاهبردار با نفوذ در چنگ قانون
فرمانـده انتنلامـی مشـهد از دسـتگیری مـرد جوانـی خبر داد کـه بنابر 
اظهـارات چنـد شـاکی پرونـده با معرفـی خود بـه عنوان فـردی با نفوذ 

قسـد کلاهبرداری از شـهروندان داشـت.
بـه گـزارش روزنامه صبح امروز، سـرهنگ » عبـاس صارمی« گفت: 
در پـی دریافـت گزارش هایـی بـه فوریت هـای پلیسـی 110 مبنـی 
بـر ایـن کـه مـردی جـوان از مراجعـان یکـی از سـازمان های دولتی 
بـا ایـن ادعـا کـه بـا« نفـوذ اسـت و پارتـی دارد » و در قبـال انجـام 
کارهـای اداری شـان درخواسـت وجـوه نقـد مـی کـرد. بلافاصلـه 
تحقیقـات پلیسـی آغاز شـد. فرمانده انتنلامی مشـهد افـزود: ماموران 
انتنلامـی در ایـن عملیـات ضربتـی با حضـور در محل، منهـم پرونده 
او را دسـتگیر  از کنتـرل و مراقبت هـای لازم  را شناسـایی و پـس 
کردنـد سـرهنگ صارمـی اظهار داشـت: متهـم و چند شـاکی پرونده 
بـه مقـام قضایـی معرفـی شـدند و تحقیقات دربـاره چگونگـی ماجرا 
بـا توجـه بـه اظهـارات شـاکیان پرونـده ادامـه دارد وی تاکیـد کـرد: 
شـهروندان عزیـز بایـد مراقب افرادی کـه با ادعاهای واهـی مبنی بر 
تسـریع درانجـام کارهـا قصـد اخـاذی و کلاهبـرداری از افراد سـاده 
لـوح دارنـد. باشـند و هنـگام مراجعـه بـه سـازمان هـا، در سـورت 
مواجهـه بـا چنیـن افـرادی، مراتـب را بلافاصله به مسـئولان نظارتی 
و حراسـت سـازمان مربوطـه و پلیـس 110 اطلاع دهند تـا پی گیری 
قانونـی لازم بـه عمـل آیـد و انجـام کارهای خـود را نیـز از راه های 

قانونـی بی گیـری کنند.

کشف لوازم بهداشتی احتکار شده

لـوازم  از کشـف محموله هـای  انتظامـی اسـتان  جانشـین فرماندهـی 
بهداشـتی و ضدعفونـی کننـده از 2 واحد صنفی در مشـهد خبـر داد. به 
گـزارش روزنامـه صبـح امـروز، سـردار ابراهیـم قربـان زاده گفـت: در 
اجـرای طرح هـای فربتـی مقابلـه بـا احتـکار کننـدگان لوازم بهداشـتی 
و ضدعفونـی کننـده. تیم هـای پلیـس امنیـت عمومی اسـتان خراسـان 
رضـوی بـا اقـدام هـای اطلاعاتـی 2 محموله احتـکاری ایـن اقلام که 
مـورد نیـاز شـهروندان اسـت را شناسـایی کردنـد. وی افـزود: ماموران 
پلیـس امنیـت عمومـی اسـتان در ایـن عملیـات ضربتـی بـا هماهنگی 
مقـام قضایـی وارد عمـل شـده و در بازرسـی از اولیـن واحـد صنفـی 
407 ترلـی اسـبری ندعفونـی کننده تقلبـی و 145 لیتر الـکل احتکاری 
مامـوران  کـرد:  خاطرنشـان  زاده  قربـان  سـردار  کردنـد.  کشـف  را 
انتقامـی در بازرسـی دومیـن واحـد سـننی عنخئـد نیـز 13 هـزار جفت 
دسـتکش و 400 پـد الکلـی کشـف کردنـد ایـن مقـام ارشـد انتنلامـی 
گفـت: مامـوران پلیـس امنیـت عمومـی اسـتان در مرحلـه نهایـی این 
عملیـات  سـومین واحد صنفـی متخلف را نیز بازرسـی و 59 هزار جنت 
دسـتکش. 200 عدد ماسـک جراحی و 700 پد الکلی را کشـف کردند. 
جانشـین فرماندهـی انتظامـی خراسـان رضوی با اشـاره بـه این مملب 
کـه 2 متهـم پرونـده بـه مراجـع قضایـی معرفـی و واحدهـای صنفـی 
مذکور با دسـتور مقام قضایی پلمب شـده اسـت از شـهروندان خواسـت 
در صـورت کسـب هرگونـه اطلاعاتـی مبنی بـر احتکار لوازم بهداشـتی 
و ضدعفونـی کننـده هـای مـورد نیـاز مردم، مراتـب را بـه فوریت های 

پلیسـی 110 اطـلاع رسـانی کنند.

حوادث

مدیرکل بهزیســتی خراسان رضوی گفت: در مراکز تجمعی ما با توجه به وجود گروه های پرخطر 
مقرر شــده است، افراد در کلیه مراکز ســالمندان، بیماران روانی مزمن و معتادان متجاهر 

روزانه تب سنجی شوند. 
به نقل از ایســنا، حمیدرضا پوریوســف در خصوص برنامه های پیشگیری از کرونا در 
مراکز تحت پوشــش این ســازمان، اظهار کرد: از اواخر بهمن ماه کمیته کشــوری 
پیشــگیری از بیماری های واگیردار تشکیل و دستورالعمل هایی برای مراکز تجمعی و 

همچنین مراکز متنوع بهزیستی تبیین و به استان نیز ارسال شد.
وی افزود: ما نیز کمیته استانی پیشگیری از بیماری های واگیردار را در اداره کل بهزیستی 

اســتان تشکیل دادیم و تا الان نیز 4 جلســه برگزار شده است. همچنین به موازات آن در استان 
نیز ســتاد مبارزه و پیشگیری از کرونا استان از طرف استانداری تشکیل شد و این دستورالعمل ها 

به تایید دانشگاه علوم پزشکی مشهد رسید .
مدیرکل بهزیســتی خراسان رضوی با اشــاره به اینکه با جدیت در مراکز ما پیشگیری از انتشار 
ویــروس کرونا، پیگیری می شــود، اظهارکرد:خوشــبختانه تا این لحظه مشــکل خاصی در این 
خصوص نداشــتیم.وی ادامه داد: همچنین در مراکز شــبانه روزی، اتاق بیمار در نظر گرفته شده 
اســت که بایستی افرادی که سرما خوردگی دارند با نظر پزشک در اتاق بیمار استراحت کنند و با 

مدد جویان دیگر ارتباط نداشته نباشند.

فوق تخصص بیماریهای عفونی گفت: استرس اولین عامل در ایجاد اختلال در سیستم ایمنی 
و دفاعــی بدن اســت از همین رو مردم باید در مقابله با ویــروس کرونا بدون هیچ گونه 

استرسی فقط بهداشت فردی را رعایت کنند.
محمدجواد دهقان نیری، با اشــاره به اینکه سازمان جهانی بهداشت به دلیل سرعت 
انتشــار بیماری این موضوع را به عنوان یک موضوع اورژانسی و نگرانی بین المللی 
مطرح کرده اســت، اظهار کرد: 10 تا 15 درصد عامل بیماری ســرماخوردگی کرونا 

ویروس اســت که تاکنون سه بار با تغییر ژنتیکی مشکلاتی را برای جهان ایجاد کرده 
است.

فوق تخصص بیماری های عفونی افزود: بیماری های ســارس، مرس، نیو کرونا از جمله انواع 
دیگر بیماری هســتند که با تغییر ماهیت دردسرهایی را برای جهان ایجاد کردند و علایمی شبیه 

آنفولانزا دارند.
وی با بیان اینکه در این بیماری اخلاط درشــت تنفســی از فرد بیمار به وسیله سرفه عطسه و یا 
حرف زدن خارج می شود و با رسوب در اطراف باعث انتقال بیماری به فرد دیگری می شود، عنوان 
کرد: این ویروس در فاصله کمتر یک یا دو متر با بیمار می تواند انتقال یابد؛ بنابراین فرد سالم اگر 
با ذرات مرطوب اخلاط بیمار و یا با ســطوح آلوده در تماس باشــد احتمال ابتلا به این ویروس را 

به میزان زیادی افزایش داده است.

استرس عامل اختلال در سیستم ایمنیمعاینات روزانه مدجویان بهزیستی

هفته جاری پیک 
اصلی بیماری کرونا در کشور 
است با هدف حفظ سلامت 
دانش آموزان و جلوگیری 
از ابتلا و شیوع این بیماری 
مدارس استان خراسان رضوی 
به تبع اعلام تعطیلی کشوری 
طی روزهای پایانی باقی مانده 
هفته جاری تعطیل است.
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تکذیب یک شایعه کرونایی؛ 

»پایتخت۶« نوروز ۹۹ 
پخش می شود 

سریال »پایتخت6« در 15 قسمت برای نوروز 99 تولید می شود و برخلاف 
برخی شایعات منتشر شده در فضای مجازی، ویروس کرونا هیچ اختلالی 
در روند تولید آن ایجاد نکرده است.مدیر روابط عمومی فصل ششم سریال 
»پایتخت« علی زادمهر شایعات مطرح شــده درباره توقف تصویربرداری 
این سریال به دلیل شیوع ویروس کرونا و احتمال نرسیدن این مجموعه به 
باکس پخش نوروز 99 تأکید کرد: فصل ششــم سریال پایتخت این روزها 
در حال فیلمبرداری است و عوامل مشغول کار هستند و چند روز پیش نیز 

ویدئویی تصویری از روند تولید کار منتشــر شد که مهران احمدی در آن 
درباره پیشرفت کار و قطعیت ادامه تولید توضیحاتی ارائه کرد.

وی ادامه داد: فصل ششم مجموعه »پایتخت« طبق برنامه ریزی و اعلام 
قبلی در 15 قسمت برای نوروز 99 تولید و پخش خواهد شد.

زادمهــر در پایان گفت: تاکنون حدود 70 درصد از تصویربرداری ســریال 
انجام شده است و تدوین نیز به صورت همزمان پیش می رود. شایعاتی که 

در فضای مجازی مطرح می شود صحت ندارد.

دستورالعمل پیشگیری و کنترل ویروس کرونا  ابلاغ شد:

توصیه به واحدهای تولید صنایع دستی و 
صنعتگران 

در پی انتشــار ویروس کرونا در ایران و مبتلا شــدن تنی چنــد از هموطنان مان در 
استان های مختلف به این بیماری، وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
10 اسفند سال جاری در نامه ای به مدیران کل محترم استان ها توصیه هایی را برای 

حفظ سلامتی صنعتگران و تولیدکنندگان تلاشگر صنایع دستی ابلاغ کرد.
به گزارش مهر، در این نامه بر لزوم اتخاذ تمهیدات لازم برای مقابله، پیشــگیری و 
کنتــرل ویروس کرونا تاکید و به منظور حفظ ســلامتی صنعتگران و تولیدکنندگان 
تلاشگر صنایع دســتی موارد و توصیه هایی را به تمامی واحدهای تولید صنایع دستی 

)انفرادی و گروهی( ابلاغ شده است.

دبیر سومین جشنواره هنرهای شهری مشهد اعلام کرد؛
لغو رویدادهای جمعی به منظور 

پیشگیری از کرونا 
دبیر ســومین جشــنواره هنرهای شهری مشــهد گفت: با هدف پیشگیری از انتشار 
ویروس کرونا، برنامه های جمعی فرهنگی و هنری در نوروز 99 مشهد برگزار نخواهد 
شــد.به گزارش ایسنا، دبیر سومین جشــنواره هنرهای شهری مشهد صدرا یوسفیدر 
خصوص لغو یا عدم لغو جشــنواره خانه بهار 99، اظهار کرد: جشــنواره خانه بهار 99 
دارای بخش های مختلفی اســت که بخش های غیرجمعی آن شــامل دیوارنگاری، 
نصــب یادمان و آذین بندی طبق برنامه اجرا می شــود.وی ادامــه داد: اما به منظور 
پیشگیری از شــیوع ویروس کرونا رویدادهای فرهنگی و هنری جمعی مانند اجرای 

آثار بخش هنرهای نمایشی این جشنواره تا اطلاع ثانوی برگزار نخواهد شد.

از سناباد شعر، زندگی نامه ای برای 
محدثی خراسانی منتشر شد

از ســناباد شعر روایت زمانه و زندگی مصطفی محدثی خراسانی است که به کوشش 
حسین قرایی به رشته تحریر در آمده و توسط انتشارات شهید کاظمی روانه بازار شد.

به گزارش مهر، کتاب »از ســناباد شعر« حاصل ساعت ها گفتگو با محدثی خراسانی 
درباره زندگی شــعر اوســت و در کنار آن نمونه اشعار؛ نگاه دیگر شاعران به محدثی 
خراسانی و آثارش ونیز تصاویری از او نیز ضمیمه شده است.از سناباد شعر« در 294 
صفحه ی خود، نمونه هایی از اشــعار محدثی خراسانی را نیز آورده و همچنین او را در 
بیــان دیگران معرفی کرده و در انتها هم تصاویــری رنگی را به خوانندگانش هدیه 
داده اســت.پیش از این آثاری چون از مشهد تا ژوهانسبورگ، از حوالی روشن صدا، 
همسایه صدر و صحت، در جست وجوی مهتاب و… با محوریت تاریخ شفاهی شعرا 
و نویسندگان انقلابی از حســین قرایی منتشر شده است.مصطفی محدثی خراسانی 
درباره شــهید احمد زارعی در این کتاب می گویــد: ما هر چه که اطراف خودمان در 
حوزه فرهنگی می دیدیم، متوجه می شدیم یک سر آن به شخصی به نام احمد زارعی 
وصل می شــود. شروع بحث رسانه ای ادبیات انقلاب از احمد زارعی بود. شعر انقلاب 
در حوزه مطبوعات را از مجله پیام انقلاب آغاز کرد. قبل از اینکه نشریه ها صفحه ای 
راجع به انقلاب داشــته باشند، ایشان جایگاهی را برای شاعران انقلاب مطرح کرد و 
خیلی ها تلاش می کردند که شعرشــان به دست زارعی برسد و در مجله پیام انقلاب 
چاپ شــود.یا در جایی دیگر درباره رضا امیرخانی می گوید: من به شدت اعتقاد دارم 
که او شــاعر هم هســت. من با او یک ســفر 10 روزه در ترکمنستان بودم و ارادت 
بسیار زیادی به جان شفاف این آدم دارم. فرد باسواد و جسور و خلاقی است و یقین 

دارم که شاعر هم هست.
از ســناباد شعر زمانه و زندگی مصطفی محدثی خراسانی است که به کوشش حسین 
قرایی در قطع رقعی و 294 صفحه به رشــته تحریر در آمده و توسط انتشارات شهید 

کاظمی روانه بازار شد.

در گفت وگوی صبح امروز با کارشناس موسیقی و سرپرست گروه ارکستر کودک و نوجوان 

کوک هوش کودک
فرزنــد  یــک  داشــتن 
هــر  آرزوی  باهــوش 
پــدر و مادری اســت. 
که  اعتقاددارند  خیلی ها 
اتفاق  هوش کودکان یک 
دیگر  عده ای  اســت.  ژنی 
از والدیــن با اســتفاده از 
کمک آموزشی  کلاس های 
و صرف هزینه های هنگفت 
را  فرزندشــان  می خواهند 
تبدیل به یــک نابغه کنند. 
اما یــک راه میانبر دیگر هم وجــود دارد که 
مطالعات مختلف آن را به اثبات رسانده و آن 
راه میانبر و ســریع برای نابغه شدن فرزندتان 
چیزی نیست جز موسیقی. در طی 10 سال، 
تحقیقی بر روی 75 هزار دانش آموزی انجام 
شد که نتایج نشان داد کودکانی که به نواختن 
موسیقی می پردازند نسبت به کسانی که چنین 
مهارتی را ندارند، دارای توانایی بیشــتری در 
مهارت های خواندن و درک ریاضیات هستند. 
مخصوصــاً کودکانی کــه در آن آزمایش به 
تمرین پیانو  می پرداختند هوش بیشــتری را 
در این 2 مورد نسبت به دیگر همسالان خود 
داشتند و نمرات این دسته از کودکان نسبت 
به دیگر همکلاسی هایشــان در رده بالاتری 
بود.  موسیقی سه بخش مهم از وجود کودک 
را به صورت هم زمان به تکاپو می اندازد و آن 
عقل، احساس و جسم اوست. تحقیقات نشان 
می دهــد گوش دادن منفعلانه به موســیقی 
کــودکان را باهوش تر می کنــد یعنی اگر از 
سنین کودکی فرزندتان را در معرض موسیقی 
بگذارید به روند رشــد ذهنی او کمک زیادی 
کرده ایــد. اما مطمئناً این دســته از کودکان 
قابل مقایسه با کودکانی نیستند که به صورت 
فعالانه یعنــی نواختن یک ســاز به تمرین 
موســیقی پرداخته اند. اکرم شایانفرکارشناس 
موسیقی، از سال 1379  به کار مربی موسیقی 
مشــغول و مقام های کشوری به عنوان مربی 
فنی در مســابقات دانش آموزی و دانشجویی 
در دوره هــای مختلف را کســب کــرده، در 
گروه های کر فعالیت داشته و در جشنواره فجر 
مقام گروه کر را کســب نموده و چندین سال 
است  که در آموزشگاه های موسیقی به عنوان 
مربی موســیقی کودک مشغول به کاراست. 
هم اکنون سرپرســت گروه ارکستر کودک و 
نوجوان آوای شــادی که بیش از 20 اجرا در 
مشهد داشته و امسال هم  با گروه سیمرغ در 
جشنواره ی رایان هند  همکاری داشته، است. 
با وی به گفت وگو پرداخته تا بیشتر با جزئیات  

حرفه او آشنا شویم.
مشخصه موسیقی کودک را تعریف کنید؟ 
همان طور کــه کودکانمان تمــام علوم را ا 
ز کودکــی به صورت تجربی یــاد می گیرند، 
موســیقی هم جزو علومی هســت که باید 

بیاموزند چون لازمه رشــد هوشی و حرکتی 
و تمرکز ... در آن ها می شــود. که امروزه به 

موسیقی کودک، ارف گفته می شود.
ارف چیست؟

ارف در حقیقــت نام کارل ارف دانشــمند و 
موسیقیدان المانی است که سیستم آموزشی 
بســیار کارامدی برای آموزش موســیقی به 
کــودکان تهیه کرد و کلاس های موســیقی 
کودکان در اصطلاح ارف نام دارد، بااینکه در 
ایران بســیاری از روش هایی که کار می شود 
برگردان به فرهنگ خودمان شــده ولی این 

کلاس ها بازهم ارف نامیده می شود.
آیا ســازهای خاصی برای کودکان وجود 

دارد؟
پرکاشــنها، طبلــک ، بلــز، جزو وســایل 
کمک آموزشی در موســیقی کودک به شمار 
می رود و فلوت ریکوردر  در واقع اولین سازی 
هســت که کودکان یاد می گیرند و به دلیل 
اهمیت ریتم در موسیقی از سازهای کوبه ای 
مانند تنبــک ، دف ، دمــام و... نیز می توان 

استفاده کرد.
ریتم شناسی برای کودکان چقدر اهمیت 

دارد؟
در موسیقی کودک، هنرجو در قالب بازی های 
مختلف ریتمیک و بــدن کوبه های مختلف 
اول ازهمه بدنش ریتم و نظم می گیرد که این 
نظم به غیراز بحث موســیقی در  فعالیت های 
دیگر او نیز نقش بســزایی دارد. در جشنواره  
رایــان دهلی که کــودکان  از سراســر دنیا 
آمدنــد در بخش رقابتی موســیقی بیشــتر 
شرکت کنندگان با  سازهای کوبه ای شرکت 
کردند که این نشانه اهمیت ریتم ) و لذت ساز 
کوبه ای (برای کودکان در سراسر دنیا هست.

چگونه باید کودک را با فرهنگ کشــور 
خودمان آشنا کرد؟

یکی از بهترین روش ها برای شناخت فرهنگ 
هر کشوری استفاده از موسیقی هست.

 در کنار آموزش موســیقی هــر ناحیه ای از 
کشــورمان به کودک، در مورد لباس آداب و 
فرهنگ و رســوم آن منطقه صحبت می شود 

که البته فرم موسیقی هر منطقه ای از فرهنگ 
و اتفاقات و آداب آن منطقه حرف میزند.

چه باید کرد که کودک از موســیقی زده 
نشود؟

کودک  در گروه رشد می کند. ما تا دوران قبل 
از مدرســه چیزی به اسم میز و نیمکت و قلم 
و دفتر نباید داشــته باشیم. تمامی آموزش ها 
باید در قالب بازی و حرکت باشــد و جذابیت 
آموزش در کارگروهی حرف اول را میزند. من 
ترجیح می دهم به جای اینکه  10 موزیســین 
تحویل جامعه بدهم 100 کودک که موسیقی 
همیشه جزئی از زندگی شان باشد حالا یکی 
می توانــد 5 درصد زندگی اش و یکی 100 در 
صد زندگی اش با موســیقی همراه باشــد، را 

تربیت کنم.

آیــا متد خاصی برای کار بــا گروه وجود 
دارد؟

البتــه مربیانی که در حیطه موســیقی کودک 
به صورت اصولی تأثیر بســزایی در کشورمان 
داشــتند انگشت شــمارند، ولی من بیشتر از 
روش های خانم ســودابه ســالم کــه برای 
بسیار  موسیقی کودک کشورمان زحمت های 
زیادی کشیدند اســتفاده می کنم و همچنین 
از اســتاد عزیزم جناب حداد پــور که در  این 
راه زحمت های زیادی برایم کشــیدند تشکر 
می کنم.روش آموزشی جناب حداد پور به این 
صورت هست که متدهای همه دنیا را تجربه 
کردند و  با توجه به تجربیات خودشان بر اساس 

فرهنگ کشورمان  آموزش  می دهند.
چــرا کــودکان بایــد دوره ارف یا همان 

موسیقی کودک را بگذرانند؟
به همان دلیل که کودک  قبل  از نوشتن بارها 
به صورت تجربی سخن می گوید، ادبیات، علوم، 
ریاضیات و  بیشتر علوم را تجربه می کند و بعد 
سراغ مدرسه و نوشتن و کتاب و دفتر می رود ، 
کودک برای لذت بردن از موسیقی باید اول آواز 
بخواند، بنوازد، با ریتم حرکت کند تا موسیقی 
را لمس کرده و اینکه  موسیقی تأثیر خود را در 
این سنین بر کودک گذاشته و بعد از رشد لازم، 

کودک به موسیقی جدی تر بپردازد.
موسیقی  یادگیری  که  اســت  آیا درست 
ضریب هوشی کودکان را افزایش می دهد؟

بله. طبق نظر محققان موسیقی باعث افزایش 
ضریب هوشی شده و همچنین خلاقیت را بالا 
می برد و به دلیل عملکــرد دو نیمکره چپ و 
راست مغز ، مهارت های حرکتی را نیز تقویت 
می کنــد. امروزه موســیقی بــرای اختلالات 
حرکتی، پرخاشــگری، بیش فعالی، افسردگی 
و ... به عنوان درمــان و یا مکمل درمانی بکار 

گرفته می شود.
دوره زمانی ارف چقدر است؟

دوره زمانی بر اساس سن شروع کودک تعریف 
می شود .مثلًا برای کســی که از سن 5 سال 
شروع کند حدوداً 2 سال و کسی  از سن 3 سال 

شروع کند  حدود 3 سال.
سن مناسب برای شروع موسیقی چه سنی 

هست؟
اگر مربیان متخصص و دوره  دیده، مناســب 
با هر رده ســنی تربیت  شده باشند به نظرم 
در ســنین پایین مثلًا 3 ســال ســن بسیار 
تأثیرگذاری هست هرچند دانشمندان معتقدند 
که آشــنایی کــودک با موســیقی از دوران 
بارداری مادر نیز می تواند آغاز گردد. اگر هدف 
خانواده فقط موزیســین شدن کودک هست 
ســن 6 سال برای شروع مناسب هست ولی 
اگر هدف تأثیر موســیقی بر رشد و تمرکز و 
.... هســت سه سال ســن مناسبی هست با 
توجه به موضوع بســیار مهم تخصص مربی 
در این زمینه، در مورد شــروع ساز اصلی بعد 
از دوره های موسیقی کودک بهتر است تا قبل 
از 8 یا 9 ســالگی شروع نشود بخصوص اگر 
کودکی هنوز بدنش کاملًا ریتم نگرفته باشد. 
بعد از گذراندن این دوره ها مربی بر اســاس 
شناختی که از هنرجو دارد و با توجه به توانایی 
و علاقه کودک می تواند برای انتخاب ســاز 

اصلی کودک را راهنمایی کند.

خبر

در کنار آموزش 
موسیقی هر ناحیه ای 
از کشورمان به کودک، 
در مورد لباس آداب 
و فرهنگ و رسوم آن 
منطقه صحبت می شود 
که البته فرم موسیقی 
هر منطقه ای از فرهنگ 
و اتفاقات و آداب آن 
منطقه حرف می زند
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شــهردار مشــهد، در توئیتی از برکنــاری معاون اجرایــی پایانه های 
مســافربری شهرداری مشهد، به دلیل ســهل انگاری در اجرای پایش 
کرونا خبــر داد. به گزارش صبــح امروز در متــن توئیت محمدرضا 
کلائی، شــهردار مشهد آمده است: »از آن  جایی که در حفظ سلامتی 
شــهروندان و زائران با هیچ فرد و نهادی تعارف ندارم، معاون اجرایی 
سازمان پایانه های مسافربری شهرداری مشهد را که در اجرای پایش 
کرونا در پایانه های مسافربری ســهل انگاری کرده بود، از سمت خود 

برکنار کردم.
اقدامات اصلاحی فورا توسط همکاران پرتلاشم اجرا خواهد شد.«

گفتنی اســت: دو روز قبل شهردار مشهد در برنامه تلویزیونی وضعیت 
شهر مشــهد را قرمز اعلام کرده بود طی دو روز گذشته خیابان های 
اطراف مراکز درمانی و مراکز تجمع در مشــهد مه پاشی و ضدعفونی 
شــده اند ، هم چنین  از هفته گذشته ناوگان اتوبوسرانی و قطارشهری 

مشهد ضدعفونی می شوند.

برکناری معاون سازمان 
پایانه های مسافربری 
مشهد به دلیل سهل انگاری 
در پیشگیری از کرونا

شورای شهر مشهد تصویب کرد:

اختصاص 50 میلیارد ریال اعتبار به 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد 

با مصوبه روز گذشــته  شورای شهر مشهد، 50 میلیارد ریال اعتبار به منظور اصلاح 
و بازســازی 20 دســتگاه آمبولانس و خرید تجهیزات مورد نیاز پزشکان و پرستاران 

بیمارستان های ارائه دهنده خدمات به بیماران کرونا اختصاص یافت.
به گزارش صبح امروز، در جلسه کاری رسمی فوق العاده روز گذشته شورای اسلامی 
شهر مشــهدمقدس، موضوع بررسی نحوه کمک به دانشــگاه علوم پزشکی مشهد 

درخصوص بیماری کرونا به بحث و بررسی گذاشته شد.
در این نشســت، ابتدا گزارشی از نشست مشــترک روز گذشته اعضای شورای شهر 
با رئیس و معاونان دانشــگاه علوم پزشکی ارائه و زمینه های حمایت از این مجموعه 

مطرح شد.
با تصمیم اعضای شــورای شــهر، 50 میلیارد ریال اعتبار به دانشگاه علوم پزشکی 
مشــهد، برای اصلاح و بازسازی 20 دســتگاه آمبولانس و خرید تجهیزات مورد نیاز 
پزشــکان و پرستاران بیمارستان های ارائه دهنده خدمات به بیماران کرونا اختصاص 

یافت.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر مشهدمقدس:

تخفیف 20 درصدی تا 28 اسفند تمدید شد
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای 
شــهر مشــهدمقدس گفت: براســاس 
اصلاحیــه مصوب و با توجه به شــیوع 
ویروس کرونا و لزوم پرهیز از تجمعات 
و رفع نگرانی های شهروندان، تخفیف 
20 درصدی عوارض تا 28 اســفندماه 
به قوت خود باقی اســت و شهروندان 
می تواننــد با خیال آســوده نســبت به 
دریافت و پرداخت فیش خود اقدام کنند.

به گزارش صبح امروز، بتول گندمی با اشــاره به جلســه کاری رسمی فوق العاده روز 
گذشته اعضای شورای شهر، اظهارکرد: براساس مصوبه گذشته شورا، از 12 بهمن ماه 
تا 15 اســفند، 20 درصد تخفیف در پرداختی های شــهروندان لحاظ شده بود ولی با 
توجه به موضوع بیماری کرونا و لزوم پرهیز از تجمعات و نگرانی های شــهروندان 
و متقابلا بررســی و رفع دغدغه و نگرانی حوزه درآمدی شــهرداری برای اداره شهر 

مشهد، این مصوبه اصلاح شد.
گندمی افزود: براســاس این اصلاحیه، تخفیف 20 درصدی تا 28 اســفندماه تمدید 
شــد و شهروندان می توانند با خیال آسوده به شهرداری مراجعه کرده و فیش خود را 

دریافت کنند.
وی تاکید کرد: شهروندان و مودیان محترم باید توجه داشته باشند که این فیش ها تا 
10 روز کاری پس از صدور، اعتبار دارند و پس از گذشــت این مدت، امکان استفاده 

از تخفیف 20 درصدی برای آنها وجود ندارد.
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شورای شهر مشهد با بیان اینکه در مصوبه گذشته 
تخفیفی نیز برای فروردین درنظر گرفته نشــده بود، گفت: براســاس تصمیم امروز 
اعضای شــورای شهر، پرداختی های فروردین نیز شامل 18درصد تخفیف خواهد شد 

و در اول اردیبهشت ماه به روال سابق خود، همان 16 درصد تخفیف، برمی گردد.
گندمی در ادامه به مصوبه شورای شهر برای تخصیص 5 میلیاردتومان اعتبار کمک 
به دانشــگاه علوم پزشکی مشهد اشــاره کرد و تصریح کرد: این مبلغ برای تعمیر و 
تجهیز 20 دستگاه آمبولانس و همچنین خرید اقلام بهداشتی مثل ماسک، دستکش 
و ... ویژه بیمارستان ها و کادرهای پزشکی و درمانی درگیر با کرونا در اختیار دانشگاه 

علوم پزشکی مشهد قرار می گیرد.
وی با بیان اینکه شــهرداری مشهد نیز با تاکیدات شــورای شهر اقدامات خوبی به 
منظــور ضدعفونی کردن ناوگان حمل ونقل عمومی و فضاهای عمومی شــهر، ارائه 
خدمات بهداشتی و ... انجام داده است، گفت: تمامی اجتماعات و برنامه های فرهنگی 
اجتماعی پیش بینی شــده در فروردین ماه و آغاز بهار 99 لغو شــده ولی شــهر برای 

استقبال از بهار آماده می شود.
گندمــی افــزود: در خصوص ســازمان ها و مجموعه های زیرمجموعه شــهرداری 
همچون مدیریت پسماند، سازمان میادین، ســازمان پارک ها و کلیه  نیروهای حوزه 
خدمات شــهری و ... نیز به شهرداری مشهد تاکید شــد از محل اعتبار مصوب 10 

میلیاردتومانی، تجهیزات بهداشتی لازم برای نیروهای این بخش ها تهیه شود.

با هدف پیشگیری از بیماری های درختان انجام شد:
استفاده از خمیر بردو برای درختان پهن 

برگ منطقه 2
معاون فنی و اجرایی شهرداری منطقه 2 از اجرای عملیات استفاده از خمیر بردو برای 
قریب به 1500 درخت پهن برگ منطقه خبر داد و گفت: اداره پارکها و فضای ســبز 
شهرداری منطقه در راستای جلوگیری از عوامل بیماری زا از جمله قارچ ها و عوامل 
باکترایی این اقدام را انجام می دهد.به گزار ش صبح امروز، احسان قیطاقی با اشاره 
بــه عوامل بروز این بیماری ها در درختان اظهار کرد: اختلاف دمای شــبانه روز در 
فصل سرما موجب ایجاد بیماری های قارچی و باکتریایی می شود که برای رفع آن 
از خمیر بردو استفاده می شود.وی ادامه داد: تعداد1150 اصله درخت زبان گنجشک 
در بلوار جانباز و170اصله درخت صنوبر در بوســتان حجاب را تا ارتفاع معین با خمیر 

بردو) ترکیب سولفات مس، آهک و مقداری چسب( رنگ آمیزی شدند.
شــهردار منطقه 2 فواید دیگر این عملیات را اینگونه عنوان کرد و گفت: این اقدام از 
خزه بستن تنه درختان، ترک پوســت، حرکت حشرات و حلزون روی تنه و غیره ... 

جلوگیری کرده و باعث ضدعفونی شدن درختان می شود.
معاون فنی و اجرایی شــهرداری منطقه 2 اســتفاده از خمیر بردو را برای ســلامت 
درختان و پیشگیری از زیان های احتمالی برای چند نوبت در سال با توجه به هزینه 

اندک آن، مناسب دانست.

رئیس جامعه حرفه ای هتلداران خراسان رضوی مطرح کرد:

لغو 80 درصدی رزرو هتل ها در مشهد
رئیـس جامعـه حرفـه ای هتلداران خراسـان 
رضـوی گفـت:  حـدود 80 درصـد از رزور 
هتل هـا در مشـهد کـه قبـل از اسـفندماه 

انجـام شـده بـود، لغو شـده اسـت.
بـه گـزارش صبح امـروز بـه نقل از ایسـنا، 
لغـو  میـزان  خصـوص  در  سـزاوار  امیـر 
مشـهد،  در  هتل هـا  نـوروزی  رزروهـای 
نـوروزی  رزروهـای  شـروع  کـرد:  اظهـار 
تقریبـا  و  اسـت  اسـفند  اوایـل  از  معمـولا 
یـک مـاه مانده بـه تاریـخ سـفر، مهمان ها 
اتاق هـای خـود را رزرو می کننـد، بـا توجـه 
بـه ایـن که ویـروس کرونـا از اوایل اسـفند 
شـروع شـده و اوج گرفتـه اسـت، بسـیاری 
از مهمان هـا کـه قـرار بـود در نـوروز بـه 
مشـهد سـفر کننـد، رزروی انجـام نداده انـد 
ادامـه  نـدارد.وی  وجـود  رزروی  کل  در  و 
از رزورهایـی  بـه 80 درصـد  نزدیـک  داد: 
کـه قبـل از اسـفندماه نیـز انجـام شـده بود 
لغـو شـده اسـت و تا کنـون ظرفیت بیشـتر 
هتل هـا در مشـهد خالـی اسـت و هیچگونه 
در  مهمان هـا  تعـداد  یـا  ندارنـد  مهمانـی 
برخـی از هتل هـا بسـیار انـدک اسـت کـه 
بـه حسـاب نمی آیـد. بـرای نـوروز نیـز اگر 
بخواهیـم از رزروهـای انجـام شـده، تعـداد 
کنسـل شـده ها را کـم کنیـم، چیـزی بهتر 
از شـرایط حـال حاضر شـاهد نخواهیم بود.
وی در خصـوص شـرایط کنسـلی هتل هـا 
تصریـح کرد: طبق بخشـنامه وزارت میراث 
فرهنگی، گردشـگری و صنایع دسـتی به ما 
اعلام شـده اسـت هرگونه کنسـلی از سوی 
مسـافر و مهمـان بـدون هیچ کسـر وجهی 
انجـام شـود و وجـه پیش پرداختی مسـافر و 

مهمـان بـه او بازگردانده می شـود.
هتـل داران  حرفـه ای  جامعـه  رئیـس 
خراسـان رضـوی دربـاره وضعیـت نظـارت 
بیـان کـرد: طبـق  بـر هتل هـا در مشـهد 
بـه  مربـوط  بهداشـتی  دسـتورالعمل های 
بیماری کرونا که از سـوی وزارت بهداشـت 
و درمان ابلاغ شـده اسـت عمـل می کنیم و 
اطلاع رسـانی ها را  انجـام می دهیـم. برخی 

از دسـتورالعمل هایی کـه از قبـل داشـته ایم 
هتل هـا  اسـتانداردهای  و  قوانیـن  جـزء  و 
بـوده نیـز همچـون گذشـته در حـال انجام 
ایـن  در  کـه  دسـتورالعمل هایی  و  اسـت 
خصـوص بـه صـورت ویـژه ابلاغ می  شـود 
بـه اعضـا اطلاع رسـانی و توسـط بازرسـان 
جامعـه هتلـداران نظارت می شـود و به نحو 

احسـن در حـال انجـام اسـت.
تابع دستورات درباره تعطیلی هتل ها برای 

جلوگیری از توسعه کرونا هستیم
وی افـزود: تعطیلـی قسـمت های خاصی از 
هتل هـا ماننـد اسـتخرها و رعایـت مسـائل 
ویـژه کـه در ایـن برهـه زمانی اعلام شـده 
کـه بایـد اجرا شـود، طبـق دسـتورات ابلاغ 
مـوارد  همـه  و  می گیـرد  صـورت  شـده 
تحـت کنتـرل و رعایـت اسـت و در تمـام 
هتل هـا دغدغـه تمام افـراد جـدا از موضوع 
اقتصـادی و مالـی، بحـث سـلامت مـردم 
هتلـداران  حرفـه ای  جامعـه  اسـت.رئیس 
خراسـان رضـوی ادامـه داد: اگـر پـس از 
ایـن نیـز مـوارد بهداشـتی بـه مـا اعـلام 
شـود، مطابـق آن عمل خواهیم کـرد و تابع 
قوانینـی خواهیـم بـود کـه وضـع می شـود، 
حتـی اگـر اعـلام شـود کـه هتل هـا بایـد 
تعطیـل شـوند و ایـن تعطیلی بـه جلوگیری 
از توسـعه ایـن بیمـاری کمکـی می کند، ما 
تابـع هسـتیم و ایـن کار انجام خواهد شـد.
سـزاوار در پاسـخ بـه سـوالی دربـاره پایش 
مسـافران عنـوان کـرد: سـنجش و غربـال 
مهمانـان جـزء اختیـارت ما نیسـت و ما نیز 
تخصصـی در ایـن کار نداریـم. همچنیـن 
در حـال حاضـر درصـد مهمـان خارجـی و 
رسـیده  صفـر  بـه  مشـهد  در  توریسـت ها 
مـا  توسـط  هـم  غربـال  امـکان  و  اسـت 
وجـود نـدارد و هیـچ دسـتورالعملی هـم در 
ایـن خصـوص بـه مـا ابـلاغ نشـده اسـت. 
آنچـه بـه ما ابلاغ شـده این اسـت کـه اگر 
مهمانـی در هتـل علائـم ایـن بیمـاری را 
داشـت و مشـکوک بود گـزارش کنیم؛ ولی 
ایـن کـه در ایـن زمینه فعالیـت انجام دهیم 

بـه وزارت بهداشـت مربـوط می شـود.
زیان اقتصادی هتل ها و لزوم 
دستورالعمل های ویژه برای آن

رئیـس جامعـه حرفـه ای هتلداران خراسـان 
رضـوی یـادآور شـد: هتـل  بـا بسـیاری از 
هتل هـا  اسـت،  متفـاوت  دیگـر  مشـاغل 
هزینه هـای جـاری بسـیار سـنگینی دارنـد 
و بیشـترین هزینـه هتل هـا هزینـه پرسـنل 
اسـت. بالـغ بـر 50 درصـد کل هزینه  هـای 
جـاری مـا هزینه هـای پرسـنلی اسـت کـه 
ایـن هزینه هـای پرسـنلی با کاهـش درصد 
اشـغال هیچگونـه کاهشـی پیـدا نمی کنـد.
دیگـر  از  برخـی  کـرد:  اضافـه  سـزاوار 
هزینه هـای  از  درصـد   25 کـه  هزینه هـا 
می دهنـد،  تشـکیل  را  هتل هـا  جـاری 
مسـائل حامل هـای انـرژی هسـتند که کم 
نخواهـد شـد؛ چراکـه مـا در هـر صـورت 
مجبـور هسـتیم محیـط را گـرم یـا سـرد 
نگـه داریـم. ضمن ایـن که هتل هـا از یک 

می کننـد،  عبـور  کـه  اشـغال  از  درصـدی 
بـه سـوددهی می رسـند و در حـال حاضـر 
از هزینه هـای  ایـن شـرایط هیچگونـه  در 
جاری کسـر نشـده اسـت و هتل ها در حال 

ضـرر هسـتند.
وی خاطرنشـان کـرد: در چند هفته گذشـته 
و  اعضـا  بـا مسـئولان،  بسـیاری  جلسـات 
و  برگزارکرده ایـم  مربوطـه  کمیسـیون های 
در یکـی از ایـن جلسـات کـه با اسـتانداری 
برگـزار شـد، از اسـتاندار خواسـتیم در ایـن 
اگـر  و  دهنـد  انجـام  بررسـی هایی  زمینـه 
توانسـتند بـه مـا کمـک کننـد کـه در ایـن 
مـورد مسـاعدت  هایی نیـز انجـام شـد، امـا 
اقتصـادی کشـور،  بـه وضعیـت  بـا توجـه 
اختیـارات  و محدودیـت  تحریم هـا  مسـاله 
اسـتان ، اداره کل هـای خراسـان رضوی تابع 
تهـران  از  شـده  ابـلاغ  دسـتورالعمل های 
هسـتند، هنـوز دولـت در این زمینـه اقدامی 
اقدامـی  اسـت  قـرار  اگـر  و  اسـت  نکـرده 

بایـد  دولـت  هیـات  توسـط  گیـرد،  انجـام 
ابـلاغ شـود. لـذا چیـزی کـه برای مـا پس 
نگران کننـده  مـردم  و  جامعـه  سـلامت  از 
خواهـد بـود، وضعیـت پرسـنل و کارکنـان 

هتل هـا در مسـائل اقتصـادی اسـت.
سـزاوار ادامـه داد: در هتل هـا مـا به شـدت 
چراکـه  هسـتیم؛  موضـوع  ایـن  نگـران 
هتل هـا،  در  کـه  افـراد  از  زیـادی  تعـداد 
مراکـز اقامتـی، دفاتـر خدمـات مسـافرتی، 
کار  بـه  مشـغول  تالارهـا  و  رسـتوران ها 
هسـتند، بلاتکلیـف مانده انـد و اولیـن قـدم 
بـرای کمـک به ایـن افراد در ایـن وضعیت 
باید از سـمت اداره کار و وزارت گردشـگری 
سـازمان ها  ایـن  بنابرایـن  شـود.  برداشـته 
بایـد دسـتورالعمل های ویـژه ای بـرای این 
مـوارد تهیـه و بـه اسـتان ها ابـلاغ کننـد تا 
مـا بتوانیـم ایـن دوران را بگذرانیـم و پـس 
از عبـور از بیمـاری، وارد رونـق اقتصـادی 

. یم شو

مدیر کل میراث فرهنگی، 
و  گردشــگری 
خراسان  صنایع دســتی 
ایجــاد  از  رضــوی 
چهارمین تشــکل حرفه 
استان  گردشــگری  ای 

خراسان رضوی خبرداد.
به گــزارش صبح امروز 
ابوالفضــل مکرمی فر با 
افزود:  خبــر  این  اعلام 
ســه  ایجــاد  از  پــس 
هتل ها  حرفه ای  تشکل 
و  سلامت  گردشگری   ،
بوم گردی  اقامتگاه های 

در استان، جامعه حرفه ای هتل آپارتمان داران استان خراسان رضوی تشکیل شد.
او ادامه داد: مجمع عمومی موســس هتل آپارتمان های اســتان خراسان رضوی در محل هتل آپارتمان 
حیات شرق مشهد با حضور اعضا ثبت نام شده برگزار و چهارمین تشکل حرفه ای استان خراسان رضوی 

با عنوان »جامعه حرفه ای هتل آپارتمان داران استان خراسان رضوی ایجاد شد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی درباره نتیجه انتخابات هیئت مدیره 
این تشکل گردشگری استان اظهارکرد: براساس آراء اخذ شده، به ترتیب کریم طائی نیا، محمود مقدسی، 
محمد نیکو، محمد باقر پورعلی، حســن ثابت حســینی به عنوان عضو اصلی و حسین شجاعی باغدار و 

محمد علی ترابی به عنوان عضو علی البدل هیئت مدیره انتخاب شدند.
مکرمی فر افزود: هم چنین در این انتخابات سمیر شماسی و مهدی کمالی پور به عنوان بازرسان اصلی 
و  مهدی صدیقی به عنوان بازرس علی البدل جامعه حرفه ای هتل آپارتمان داران استان خراسان رضوی 

انتخاب شدند.

مراجعه زیاد مردم برای لغو تور های 
واحد هــای  رزرو  و  گردشــگری 
اقامتی، پاســخگویی دفاتر خدمات 
مسافرتی را با مشکل مواجه کرده 

است.
به گزارش صبح امروز، دبیر انجمن 
صنفــی دفاتر خدمات مســافرتی 
خراســان رضوی گفت: با توجه به 
شــرایط خاص پیش آمده و شیوع 
بیمــاری کرونــا، دفاتــر خدمات 
مســافرتی و گردشــگری با حجم 

زیاد مراجعه مردم برای لغو سفر و اقامت خود مواجه شده اند.
مجید فرقانی افزود:در شــرایطی که شــاهد لغو درصد قابل توجهی از تورها و سفرها هستیم بازگرداندن 
وجوه مربوط به مردم نیز با مشکلاتی همراه است بدین معنا که که مبالغ دریافتی بابت هزینه تور و رزرو 
به شرکتهای مختلف پروازی، خدمات و نیز هتل ها پرداخت شده است و بازگشت این مبالغ، زمان بر است.

وی گفت: جای هیچ نگرانی نیست و از مردم می خواهیم صبور باشند و در لغو تور و سفر خود عجله نکنند 
زیرا با توجه به اعلام وضعیت فوق العاده از ســوی وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی، 

استرداد وجوه کنسلی به صورت کامل و بدون کسر جریمه انجام می شود.
فرقانی افزود: به دلیل حجم زیاد مراجعه مردم برای کنســل کردن سفرها، فعلا نمی توان آمار دقیقی در 

این زمینه ارائه کرد.
وی ادامه داد: امیدواریم شــرایط عادی تر شــود و با بهبود اوضاع نیازی به ابطال تورهای گردشگری و 
ســفرها نباشد اما باتوجه به پیش بینی قانونی انجام شــده، مردم حق دارند به دفاتر مراجعه کنند و دفاتر 

خدمات مسافرتی هم وظیفه دارند پاسخگو باشند.
هم اکنون 330دفتر خدمات مســافرتی و جهانگردی در استان خراسان رضوی فعالیت دارند که بیش از 

60درصد آنها در مشهد دایر است. ی 
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شهردار منطقه 6 مشهد از اتمام عملیات اصلاح هندسی و روکش آسفالت مهریز 32 خبر داد.
به گزارش صبح امروز حجت اله حیدری با اعلام این خبر گفت: اصلاح هندســی خیابان 

مهریز 32 با انجام عملیات جدول کشــی و احداث جــدول کانیو به طول 500 متر با 
هدف بهســازی محیط شهری انجام شد.حیدری افزود: بنا به درخواست های مردمی 
و به منظور تســهیل در عبور و مرور شهروندان، روکش آسفالت این معبر نیز به متراژ 
300متــر مربــع و اعتبار کلی یک میلیارد و 300 میلیون ریــال به همت اداره فنی و 

عمران منطقه اجرا شد.او ادامه داد: هم چینن از ابتدای سال جاری 1500مورد از موارد 
ســد معبر که موجب ایجاد مزاحمت و مشــکلات متعدد برای شهروندان شده بود رفع و 

جمع آوری شــد.حیدری افزود: این اقدامات به همت اداره خدمات شهری منطقه و با اعتباری 
بالغ بر هفت میلیارد و 464 میلیون ریال انجام شده است.

فرمانده یگان حفاظت اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی از 
دستگیری 4 حفار غیر مجاز در شهرستان قوچان خبر داد.

به گزارش صبح امروز سرهنگ محمدعلی مدیر  با اعلام این خبر افزود: در پی کسب 
اخبار واصله مردمی مبنی بر حفاری غیر مجاز در یکی از روستاهای شهرستان قوچان 
تعــداد 4 نفر حفار غیر مجاز بــا همکاری نیروی انتظامــی و اعضای انجمن میراث 

فرهنگی روستا دستگیر شدند.
او ادامه داد: هم چنین آلات و ادوات حفاری شــامل بیل، بیلچه و کلنگ کشف و ضبط 

شد و متهمان به پاسگاه انتظامی امامقلی دلالت شده و پس از بازجویی متهمان به همراه 
پرونده به مراجع قضایی معرفی شدند.

دستگیری 4 حفار غیر مجاز در شهرستان قوچاناتمام عملیات اصلاح هندسی و روکش آسفالت مهریز 32

اخبار

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  برای پیک موتوری ها،باربری ها و شرکت های خدماتی

0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 
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محمدرضا مهاجری:

می خواهم 
استراحت کنم

در روزهای اخیر بحث بازگشــت رضا مهاجری مربی مســتعفی تیم نســاجی به ماشین سازی 
مطرح شــده اســت. تیمی که در هفته های اخیر لیگ برتر از نظر نتیجه گیری اصلا عملکرد 

خوبی نداشته است.
با وجود ارایه این پیشنهاد دور از ذهن است که این اتفاق رخ دهد به این خاطر که رضا مهاجری 
در تماس یکی از باشــگاه های دیگر هم اعلام کرده می خواهد تا آخر فصل اســتراحت کند تا 
ابتــدای فصل آینده بدون دغدغه خانواده اش دوباره وارد عرصه مربیگری شــود. این مربی در 
فصل جاری به دلیل بیماری آمبولی چند هفته ای در بیمارســتان بستری شد و در ادامه توصیه 

های پزشک مبنی بر استراحت بعد از ترخیص از بیمارستان را جدی نگرفت و این به خاطر در 
جریان بودن بازی ها بود و در نهایت پیش از بازی با ماشــین سازی به خاطر حاد شدن شرایط 

جسمانی اش استعفاء کرد.
اخیرا و به دنبال ارایه دو پیشنهاد به این مربی، او اعلام کرد فعلا برنامه اش استراحت تا پایان 
فصل اســت تا عوارض ناشی از بیماری گذشته از بدنش دور شــود و در نهایت فصل آینده با 

سلامت جسمانی کامل دوباره وارد عرصه مربیگری شود.

دبیر فدراســیون دوومیدانی گفت: تلفنــی با مهردلان 
ورزشکار خراســانی صحبت کردیم و گفتیم هر مشکلی 
بود به خود ما بگوید اما او خیلی دوست دارد در رسانه ها 

فعالیت کند.
پژمان معتمــدی، در مورد برگزاری مجمــع انتخاباتی 
فدراسیون دوومیدانی اظهار داشت: مجمع طبق تاریخی 
که قبلًا اعلام شــده برگزار خواهد شد و ما هم در حال 
انجام مقدمات کار هســتیم. اعضا مشــخص شده اند و 

دعوتنامه های آنها هم ارسال شده است. 
وی در مورد اینکه آیا احتمال دارد مجمع به تأخیر بیفتد 
یا خیر، گفــت: هیچ نامه ای مبنی بر تعویق مجمع به ما 
اعلام نشده است و ما هم برای تاریخ از قبل تعیین شده 

برنامه ریزی کرده ایم. 
وی در مورد اینکه شــاهین مهردلان باز هم در صفحه 
شــخصی اش انتقاداتی علیه فدراسیون دوومیدانی کرده، 
گفت: مــا دو بار تلفنی بــا او صحبت کردیم. لیســت 
پرداختی به ورزشــکاران و مربیان آماده شــده و تا آخر 

هفته حقوق آنها پرداخت می شود. 
وی در مــورد اینکه گفته بود صحبت هــای دفعه قبل 
احساســی بوده است و چرا یکبار دیگر این صحبت ها را 
مطرح کرده است، گفت: نمی دانم شاید او خیلی دوست 
دارد در رســانه ها فعالیــت کند. ما گفتیــم اگر موردی 
وجود داشــت به خود ما اعلام کند. مــا حتی پرداختی 
ورزشــکارانی را که خارج از کشــور وجود دارند تأمین 

کرده ایم و مشکلی وجود ندارد. 
دبیر فدراسیون دوومیدانی در مورد زمان سفر حدادی به 
آمریکا گفت: او ابتدا قرار بود 5 اســفند به آمریکا برود، 
اما با توجه به اینکه او یکی از نمایندگان ورزشکاران در 
مجمع انتخاباتی بود، درخواست کردیم که بعد از مجمع 
به آمریکا برود، که خودش هم اســتقبال کرد و بر همین 

اساس قرار است 20 اسفند به آمریکا برود. 
وی در پاســخ به این سؤال که آیا توکلی و مزگوف هم 
او را در آمریکا همراهی خواهنــد کرد یا خیر، گفت:  در 
قــراردادی که با حدادی تنظیم کردیم، فقط نام مزگوف 
در اردوی آمریکا بوده و نــام توکلی وجود ندارد. توکلی 

می تواند در اردوی اروپا حدادی را همراهی کند. 

معتمدی در مورد اینکه تفتیان دوومیدانی کار خراســانی 
چه زمانی به ایــران باز می گردد، گفت: طبق قراری که 
داشــتیم، او تا 28 اسفند در فرانسه رفت و پس از آن به 
ایران باز می گردد تا در چند تورنمنت بین المللی در سال 

آینده شرکت کند. 
دبیر فدراسیون بین المللی با اشــاره به وضعیت اردویی 
فرزانه فصیحی ملی پوش دوومیدانی بانون گفت: دیروز 
با این ورزشــکار جلســه داشــتیم و درخواست اردوی 
صربســتان را داشت که با توجه به اینکه پروازها محدود 
شده است، قرار شد اردوی یک ماهه ای را تا 15 فروردین 

در کیش برگزار کند. 

اظهارات دبیر فدراسیون دوومیدانی درباره ورزشکاران خراسانی

رقابت های هفته بیســت و دوم لیگ برتر باشگاه های 
کشــور فعلا به دلیل شــیوع بیماری کرونا در ســطح 
کشور متوقف شده و زمان مشــخصی نیز برای ادامه 

آن تعیین نشده است.
از ســوی دیگر براساس جدول ارائه شده در این هفته 
قرار است شــهر خودرو مشــهد به مصاف ذوب آهن 
اصفهان برود؛ دیداری که برای شــهر خودرو بســیار 
مهم و حیاتی اســت زیرا می تواند پل بازگشت این تیم 

به کورس مدعیان لیگ برتر باشد.
شــهر خودرو در آخرین دیدار خود در رقابت های لیگ 
برتر در بازی مقابل پرســپولیس در ورزشگاه خالی از 
تماشــاگر آزادی به میدان رفت و با نتیجه سه بر یک 
شکســت خورد تا به نوعی از کورس عقب بیفتد البته 
ســایر رقبای مستقیم آنها مثل سپاهان و استقلال نیز 
در این هفته نتیجه لازم را نگرفتند تا شــهر خودرو به 

نوعی »دوسر« باخت نشود.
دیــدار مقابل ذوب آهن کــه در هفته قبل و در دقایق 

پایانی موفق شــد از شکســت در شــهرآورد اصفهان 
بگریزد و دیگر تیم اصفهانی را نیز به نوعی از کورس 

خارج کند.
ذوب آهــن از زمان حضور ســرمربی جدید خود یعنی 
رادولوویچ احیا شــده است و بازی های بسیار خوبی را 
به نمایش می گذارد و همین می تواند کار شهر خودرو 

را برای بازی مقابل این تیم سخت کند.
شــهر خودرو باید نهایت بهــره را از معدود بازی های 
باقیمانده خود داشــته باشــد؛ آنها به لحاظ جدولی و 
ریاضی هنوز اتفاق خاصی برایشــان رخ نداده اســت 
و حتی شــانس قهرمانــی نیز دارند امــا باید نگاهی 

واقع بینانه به ادامه لیگ برتر داشته باشند.
با توجه به حذف شهر خودرو از رقابت های جام حذفی 
باشــگاه های کشــور با شکســت مقابل نفت مسجد 
ســلیمان آنها باید اینــک تمام تمرکز خــود را روی 
بازی های لیگ برتر بگذارند تــا بتوانند از این دریچه 

سهمیه آسیایی را برای دومین سال کسب کنند.

حراسـت وزارت ورزش و جوانـان در خصـوص برخی تخلفات رخ داده در آسـتانه انتخابات فدراسـیون 
فوتبـال تحقیقاتـی انجـام داده و به نتایجی هم رسـیده اسـت.

ورود حراسـت وزارت ورزش و جوانـان بـه یک مسـئله شـائبه برانگیز در آسـتانه انتخابات فدراسـیون 
فوتبـال نشـان می دهـد برخـی بـرای تغییر رونـد انتخابات ترسـی از انجـام تخلف هـم ندارند.

ماجـرا از ایـن قـرار اسـت کـه اخیـراً مبلغـی حـدود 7 میلیـون تومان از حسـابی به حسـاب شـخصی 
برخـی رؤسـای هیئت هـای فوتبال اسـتانی واریز شـده اسـت. این پول در حالی به حسـاب شـخصی 
تعـدادی از رؤسـای هیئت هـا واریـز شـده کـه آن را ایـاب و ذهـاب عنـوان کرده انـد، امـا سـوال 
اینجاسـت کـه چـرا ایـن پـول به جـای واریز در حسـاب هیئت فوتبال، به حسـاب شـخصی رؤسـای 
هیئت هـا واریـز شـده اسـت؟ مسـئله ای کـه تخلفی آشـکار اسـت و در آسـتانه انتخابات نیز شـائبه ها 
را بیشـتر می کند.جالـب اینجاسـت عـلاوه بـر ایـن پول بسـته ای نیـز به رؤسـای هیئت هـای فوتبال 
اهـدا شـده کـه در آن اقـلام ورزشـی، کارت هدیـه نقـدی و بـن خریـد کت و شـلوار نیز بوده اسـت. 
ایـن موضـوع را رؤسـای هیئت هـای فوتبـال نیـز تأییـد کرده انـد و برخـی از آنهـا ایـن اقـدام را در 
آسـتانه انتخابـات شـائبه برانگیـز اعـلام کرده انـد. بـا این حال برخـی از رؤسـای هیئت هـای فوتبال 
ایـن بسـته ها را دریافـت کرده انـد و برخـی اقدامـی بـرای دریافـت بسـته ها نکرده انـد، همانطـور که 

مبلـغ مـورد اشـاره نیـز به حسـاب برخی واریز نشـده اسـت.
بـا توجـه بـه اتفاقـات رخ داده، حراسـت وزارت ورزش و جوانـان بـه عنـوان نهـاد بازرس بـر اتفاقات 
ورزش کشـور بـرای تأییـد این مسـئله با رؤسـای هیئت هـا تماس گرفته و ماجرا را جویا شـده اسـت. 
تعـدادی از آنهـا موضـوع واریـز پـول و پرداخـت بسـته های هدیـه حـاوی بن کـت و شـلوار را تأیید 
کرده انـد و حراسـت وزارت ورزش درخواسـت کـرده رؤسـای هیئت هـای فوتبـال ایـن تخلـف را بـه 
صـورت کتبـی گـزارش کننـد، اما برخـی از آنها مسـئله را به خود حراسـت واگـذار کـرده و حاضر به 

ارائـه گـزارش کتبی نشـده اند.
موضـوع جایـی جالـب می شـود که پول واریز شـده به حسـاب شـخصی رؤسـای هیئت هـای فوتبال 
اسـتانی از حسـاب یکـی از هیئت هـای فوتبـال واریـز شـده و فدراسـیون ایـن اقـدام را انجـام نـداده 
اسـت. یکـی از رؤسـای هیئت هـای پرنفوذ کـه در انتخابات نیز دسـتی در آتش دارد ایـن کار را انجام 

داده و نحـوه تأمیـن پـول نیز جالب توجه اسـت.
گویـا یکـی از باشـگاه های لیـگ برتـری مبلـغ 350 میلیـون تومـان بـه این هیئـت فوتبـال بدهکار 
بـوده و مدیرعامـل ایـن باشـگاه در نامـه ای به سـازمان لیگ درخواسـت کـرده از محـل درآمدهایش 
ایـن مبلـغ بـه حسـاب هیئـت فوتبـال اسـتان واریز شـود. در حالـی کـه بسـیاری از باشـگاه ها هنوز 
موفـق بـه دریافـت مطالبات شـان از سـازمان لیـگ نشـده اند، ایـن موضـوع نیـز در خور توجه اسـت 
کـه سـازمان لیـگ چگونـه مبلغـی بـه ایـن سـنگینی را بـه راحتـی به حسـاب هیئـت فوتبـال مورد 

واریـز می کند. اشـاره 
خالـی از لطـف نیسـت کـه بدانیـد مدیرعامل باشـگاه مورد اشـاره که به صـورت کاملًا قانونـی اقدام 
بـه پرداخـت بدهـی بـه هیئـت فوتبال اسـتان کرده و بـه نوعـی کار تأمین اعتبـار را به عهـده گرفته 
اسـت، اقداماتـی هـم برای به حاشـیه کشـاندن انتخابات فدراسـیون فوتبـال می کند. ایـن مدیرعامل 
اقداماتـی بـرای بـه تعویـق انداختـن انتخابـات انجـام داده کـه ایـن اقدامـات او نیـز منافـع عـده ای 

خـاص را رقـم می زند.

احسـان قاضـی زاده هاشـمی، نماینـده خراسـان رضـوی در مجلـس شـورای اسـلامی در خصـوص 
انتخابـات فدراسـیون فوتبـال ایـران نـکات مهـم و جالـب توجهـی را بـه زبـان آورد.

ایـن روزهـا موضـوع  تعویـق انتخابـات فدراسـیون فوتبـال بـا توجـه بـه نامـه فیفـا مبنـی  بـر اصـلاح 
اساسـنامه فدراسـیون فوتبـال تبدیـل یکـی از داغ تریـن بحث هـای خبـری شـده اسـت. موضوعی که 
حتـی اظهـار نظـر دکتر سـید احسـان قاضـی زاده هاشـمی، نماینده مـردم فریمـان در مجلس شـورای 

اسـلامی را بـه همراه داشـت.
قاضـی زاده همزمانـی انتخابـات فدراسـیون فوتبـال و مجلـس شـورای اسـلامی را ناشـی از یک ذهن 
هوشـمند می دانـد و در ایـن خصـوص می گویـد: برنامـه ریزی شـده بـود که ثبت نـام بـرای انتخابات 
مجمـع در زمانـی باشـد کـه نمایندگان مجلس مشـغله زیادی دارند و درگیر انتخابات هسـتند. مسـیری 
بـرای فـرار از پاسـخگویی و تحـول گرایی به فوتبـال ضربه زد. از دیـد مالی و نتیجه گرایـی این اتفاق 
افتـاد. از تیـم ملـی و تیـم امید گرفته تا باشـگاه ها. اگـر تحول گرایی در فدراسـیون رخ داده بود شـاهد 
ایـن همـه اتفـاق بـد نبودیـم امـا عزیـزان مقاومت کردنـد و الان هـم مقاومـت می کننـد. مقاومتی که 
بـی نتیجـه اسـت. شـاید فکـر کنند کـه نتیجـه دارد و مـورد حمایـت قـرار خواهنـد گرفت اما بـه نظر 

من بـدون نتیجه اسـت.
وی کـه یکـی  از افـراد موثـر در اجرای قانـون منع به کارگیری بازنشسـتگان به شـمار مـی رود و پیش 
از ایـن نیـز اظهـارات مهمـی در خصـوص فدراسـیون فوتبـال و ورزش کشـور به زبـان آورده بـود، در 
خصـوص اصـلاح اساسـنامه فدراسـیون فوتبـال گفـت: جنـاب آقـای کفاشـیان کمیته ای بـرای تدوین 
اساسـنامه جدیـد فدراسـیون مطابـق اساسـنامه 2016 فیفـا تشـکیل داد. ایـن کمیتـه مشـغول بـه کار 
بـود امـا وقتـی آقـای تـاج آمـد ایـن کمیتـه را تعطیـل کـرد چـون نمی خواسـت اساسـنامه تغییـر پیدا 
کنـد تـا افـراد بازنشسـته وضعیـت خـود را بدانند.بـا توجه به فشـار فیفـا برای اصـلاح اساسـنامه و نیاز 
آن بـه تصویـب در هیئـت دولـت، نماینـده مجلـس اظهارات جالـب توجهی داشـت و گفت: اساسـنامه 
بایـد بومـی سـازی شـود. مگـر اساسـنامه کمیته ملـی المپیـک را در مجلس بـه تصویب نمی رسـانیم؟ 
اساسـنامه فدراسـیون فوتبـال هیـچ وقت در هیات وزیـران به تصویب قطعی نرسـیده بـود و به صورت 
مصوبـه دولـت انتشـار پیـدا نکرد. اگـر مصوبه دولت بـود باید به کمیتـه تطبیق آیین نامه هـای دولت با 
قوانیـن داخلـی در مجلـس مورد رسـیدگی قرار می گرفت. اساسـنامه فدراسـیون فوتبـال باید به مجلس 
بیایـد تـا بازیچـه دسـت افـراد خـاص نشـود.وی در ادامه حساسـیت فیفـا به اصـلاح اساسـنامه نامه را 
ناشـی از کددهـی نهادهـای داخلـی می دانـد و می گویـد: ابهاماتـی کـه بـه وجود آمـده ابهامـات الزاما 
قانونـی نیسـت. ابهامـات مدیریتـی بـرای ماندن در فدراسـیون اسـت. اما سـوال که ایـن نامه نگاری ها 
چـرا الان بایـد اتفـاق بیافتـد؟ قطعـا کدگـذاری هایـی از داخـل بـه خارج شـده اسـت. نبایـد انتخابات 
مهندسـی شـده داشـته باشـیم. مدعی هسـتیم مداخله ای که صورت می گیرد توسـط دوسـتانی اسـت 
کـه دنبـال مهندسـی انتخابـات هسـتند. افـراد بازنشسـته کـه ثبـت نام کـرده انـد قطعـا کاری خلاف 
قانـون داخلـی انجـام داده انـد. در فیفـا هم احترام بـه قوانین داخلی اشـاره شـده که با مداخلـه متفاوت 
اسـت.دکتر قاضـی زاده هاشـمی در انتهـا نکتـه مهمـی بـه زبـان آورد و گفـت: اگرانتخابـات بـه تعویق 
بیافتـد قطعـا پافشـاری می کنیـم که سرپرسـت و افراد جدیـد به فدراسـیون فوتبال برونـد. این موضوع 
را از مجلـس پیگیـری می کنـم و قطعـا بدانیـد کـه بـا نهادهـای نظارتـی و وزیـر ورزش جلسـه برگزار 

می کنیـم و فشـار می گذاریـم کـه ایـن اتفـاق رخ دهد. وار
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مروری بر افتخارات ستاره ای بی بدیل در 
ورزش ایران و جهان

ســیامند رحمان، ورزشکار نام آوری بود که آوازه ی افتخاراتش نه تنها در ایران بلکه 
در جهان پیچیده و همواره به عنوان یکی از برجســته تریــن پارالمپین های تاریخ 

ورزش افراد دارای معلولیت به شمار می رود.
به نقل از کمیته ملی پارالمپیک، ســیامند رحمان اول فروردین 1367 در شهرستان 
اشنویه ) استان آذربایجان غربی( متولد و در سالهای کودکی به فلج اطفال مبتلا شد.
از دوران کودکی روحیه ای شــاد و مثال زدنی داشــت و در مدرسه، با همان اندک 
توانایــی راه رفتن، فوتبال، تنیس روی میز و والیبال بازی می کرد و از نشســتن و 

سکون بیزار بود.
پس از مدتی تمرینات ورزشــی اش را در رشته بدنسازی به صورت جدی تری دنبال 
کرد و به پیشــنهاد دوستان به اردوی تیم ملی وزنه برداری رفت تا از او تست گرفته 
شــود و سیامند که تا آن روز در رشته وزنه برداری فعالیت نکرده بود، موفق شد وزنه 
120 کیلوگرمی را بالای سرببرد و توجه مربیان را به خود جلب کند و اینگونه شد که 

سیامند جوان در بیست سالگی ) سال 1387(  به اردوی تیم ملی راه یافت.
در همان ســال تیم ملی وزنه بــرداری جانبازان و معلولین برای مســابقات جهانی 
نیوجرسی آمریکا ) 2008( آماده می شد  و سیامند نیز در حالی که تنها 15 روز با تیم 
تمرین کرده بود، در اولین رویداد برون مرزی اش شــرکت کرد و توانست به نشان 
طلا دســت یابد و ضمن شکستن رکورد جوانان جهان به میزان 72.5 کیلوگرم، لقب 

قوی ترین وزنه بردار جوان دارای معلولیت را نیز از آن خود کرد.
این نشان طلا آغاز راهی پرافتخار بود که جوانی گمنام و بی نام و نشان را به ستاره 

ای بی بدیل در آسمان ورزش ایران و جهان تبدیل کرد.
ســال 2010، سالی پر افتخار برای وزنه بردار جوان ایرانی بود و توانست به 3 نشان 
طلا در مســابقات جهانی مالزی، پاراآسیایی گوانگجو و بین المللی لیبی ، نشان نقره 

در مسابقات جهانی مالزی و نشان برنز در مسابقات بین المللی لیبی دست یابد.
تدوام افتخارات این پدیده ی دنیای پارا پاور لیفتینگ در سال 2011 نیز ادامه داشت 
و منجر به کســب دو نشان طلا در مســابقات جهانی امارات و مسابقات بین المللی 

اردن شد.
سال 2012 اما نقطه عطفی برای زندگی ورزش او بود؛ قهرمان جهان آماده می شد 
تا برای اولین بار در مهم ترین رویداد ورزشی افراد دارای معلولیت شرکت کند و این 
بار پارالمپیک لندن در انتظار افتخار آفرینی او بود و ســیامند رحمان توانست با مهار 
وزنه هــای 270 و 280 کیلوگرمی و با اختلاف 30 تا 40 کیلوگرم از حریفان، اولین 
نشــان طلای پارالمپیک را برای خود به ارمغان آورد و در حالی که برای ثبت رکورد 
رویایــی 301 کیلوگرمی در کتاب گینس آماده می شــد، پیش از آن که روی تخته 
رود، وزنه برداری کره ای به رای داور اعتراض و رســیدگی به شکایت وی وقفه ای 
ایجاد کرد که بدن قهرمان طلایی ســرد شــد و نتوانست رکورد مورد نظر را به ثبت 
برســاند، اما این مساله نتوانست شیرینی کسب اولین مدال طلای پارالمپیک را برای 

او و کاروان ایران کمرنگ کند.
پس از این افتخار بزرگ، ســیامند توانســت در سال 2014 در دومین حضور خود در 
بازی های پاراآسیایی اینچئون، دومین نشان طلای مسابقات پاراآسیایی را نیز بدست 

آورد و در همین سال در مسابقات جهانی امارات نیز به نشان طلا دست یافت.
قطار موفقیت های ســیامند جوان همچنان در حال حرکت بود و توانســت در سال 
2015 در مســابقات قزاقستان به دو نشــان طلا هم در بخش آزاد و هم در بخش 
منطقه آسیا دســت یابد و با کسب نشان طلای مسابقات جهانی 2016 فزاغ امارات 

خود را برای دومین تجربه پارالمپیکی اش آماده می کرد.
چهار ســال انتظار به پایان رسیده بود و ســیامند در صدد بود تا کار نیمه تمام لندن 
را تمام کند. حالا فقط مدال طلا برایش مهم نبود و می خواســت رکورد رویایی اش 
را به ثبت برســاند و سرانجام موفق شــد با ثبت رکورد 310 کیلوگرم، ضمن دست 
یابی به نشان طلای ارزشــمند پارالمپیک، این رکورد تاریخی را در کتاب گینس به 

ثبت برساند.
حالا سیامند چهره ای اســت که بیش از پیش در جهان مطرح شده و علاقه مندان 
بیشــماری از اقصی نقاط جهان دارد و در اندیشــه ثبت رکورد تاریخ ساز دیگری در 

بازی های پارالمپیک توکیو 2020 است.
قوی ترین مرد دارای معلولیت جهان در ســال 2017 نیز خوش درخشید و توانست 
مدال طلای مســابقات جهانــی مکزیک را بر گردن آویزد و تــداوم افتخاراتش در 
مسابقات منطقه آســیا که به میزبانی ژاپن در سال 2018 برگزار شد نیز ادامه یافت 

و باز هم طلایی شد.
ســومین و آخرین حضور سیامند رحمان در بازی های پاراآسیایی نیز در سال 2018 

اتفاق افتاد و این بار جاکارتا میزبان قوی ترین پارالمپین دنیا بود.
در این مســابقات نیز که با حضور پر شور طرفداراین این قهرمان نام آور همراه بود، 
سیامند با ثبت رکورد 295 کیلوگرم توانست سومین نشان طلای خود را از بازی های 

پاراآسیایی بدست آورد و هت تریک کند.
آخرین حضور این قهرمان بی بدیل نیز در مســابقات قهرمانی جهان قزاقســتان در 
ســال 2019 اتفاق افتاد که منجر به کســب نشان طلا شد و در حالی که همه برای 
تماشــای رقابت دیدنی او در بازی های پارالمپیک توکیو 2020 لحظه شــماری می 
کردند، سیامند، فرزند قهرمان ایران، در شامگاه یکشنبه، یازدهم اسفند ماه 1398 بر 

اثر ایست قلبی دار فانی را وداع گفت.
بدون شــک آوازه ی نام آوری و افتخار آفرینی های او تا ابد در اذهان دوستداران و 
طرفدارانــش در اقصی نقاط جهان باقی خواهــد ماند و راز این ماندگاری، نه تنها به 

سبب افتخاراتش، بلکه به خاطر اخلاق خوب و رویکرد مردمی او نیز خواهد بود.

احتمال قرنطینه ملی پوشان فوتسال 
ایران بعد ازدعوت به اردوی تیم ملی

با توجه به شیوع ویروس کرونا، احتمال قرنطینه شدن بازیکنان دعوت شده به اردوی 
تیم ملی فوتسال قبل از جام ملت های آسیا وجود دارد.

به دلیل گســترش و شیوع ویروس کرونا در سرتاســر قاره آسیا برگزاری مسابقات 
فوتســال جام ملت های آســیا در ابهام قرار دارد و هنوز زمان و مکان دقیق آن از 
سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا مشخص نشده است. این در حالی است که کادر فنی 
تیم ملی فوتسال ایران برگزاری اردوها و برنامه های آماده سازی خود را لغو کرده و 

منتظر اعلام رسمی زمان برگزاری رقابت ها از سوی AFC است.
زمان تقریبی شروع اردوهای تیم ملی بعد از پایان تعطیلات نوروز 99 پیش بینی می 
شــود اما یکی از مشکلات بزرگ کادر فنی ایران نگرانی نسبت به وضعیت سلامت 

ملی پوشان است.
با توجه به گســترش ویروس کرونا در کشــورمان حضور ملی پوشان در اردوی تیم 
ملی دغدغه کادر پزشــکی و کادر فنی است. این احتمال وجود دارد که ملی پوشان 
دعوت شــده چند روز در قرنطینه قرار بگیرند تا نســبت به ســلامت جسمانی آنها 

اطمینان حاصل شود تا دیگر بازیکنان و اعضای کادر فنی دچار مشکل نشوند.
این در حالی اســت که قطعا  وضعیت سلامت ملی پوشان یکی از شروط خروج آنها 

از کشور از سوی میزبان جام ملت ها هم خواهد بود.

ذوب آهن؛ پلی برای بازگشت شهرخودرو به کورس قهرمانی

منوچهر پورحسن بعد از استعفا از ریاست سازمان لیگ فدراسیون والیبال، رئیس کمیته داوران شد.پس 
از استعفای منوچهر پورحسن از ریاست سازمان لیگ فدراسیون والیبال و انتخاب شهرام عظیمی 

به عنوان  جایگزین او، محمدرضا داورزنی این پیشکسوت مشهدی والیبال را به عنوان رئیس 
کمیته داوران منصوب کرد. پیش از این ابراهیم فیروزی و فرهاد شاهمیری به عنوان رئیس 
و دبیر در این کمیته فعال بودند.رئیس سابق سازمان لیگ فدراسیون  والیبال در صحبت های 
خود با ایســنا، دلیل پافشاری اش بر استعفا از سازمان لیگ را بازنشسته بودنش اعلام کرده 

بود، چرا که به دلیل بازنشســته بودن پورحسن، فدراسیون والیبال نمی توانست قرارداد بیش 
از 60 ســاعت در ماه را با او امضا کند و به همیــن دلیل او مدعی بود که درآمد حاصل از این 

قرارداد در قبال کار زیادی  که انجام می دهد، کفاف زندگی او را نمی دهد.منوچهر پورحسن با تایید خبر 
انتصابش به عنوان رئیس کمیته داوران، در این مورد به ایسنا گفت: با توجه به اینکه فعالیت 60 ساعته در 
کمیته داوران برای پیش بردن کارها کافی است، فدراسیون این قرارداد را با بنده امضا کرد. در سازمان 
لیگ کار زیاد بود و بنده تنها به اندازه 60 ساعت می توانستم قرارداد ببندم، اما در کمیته داوران کار کمتر 
اســت.او افزود: در کمیته داوران تنها مخاطبان ما داوران بازی ها هســتند که حتی از خانه هم می توان 
نفرات مد نظر را برای بازی ها انتخاب کرد، اما در سازمان لیگ فعالیت بیشتری باید صورت می گرفت و 

بنده باید پاسخگوی ارباب رجوع های مختلفی باشم.

فدراسیون بســکتبال ایران زمان جدید شــروع بازی های مرحله پلی آف لیگ برتر بسکتبال را 
اعلام  کرد.جلسه فوری فدراسیون بســکتبال ایران با مدیران عامل و سرمربیان تیم های 

لیگ برتر، جهت تعیین تکلیف کردن بازی های مرحله پلی آف لیگ بخاطر جلوگیری از 
شیوع ویروس کرونا، ظهر دیروز )دوشنبه( 12 اسفند ماه برگزار شد.

پیام ســیفی زاده در مورد نتایج این جلسه به ایســنا گفت: با توجه به شرایط حاکم در 
کشــور، تصمیم بر آن شــد که زمان برگزاری بازی های پلی آف از 15 اسفند ماه به 

25 فروردین ماه منتقل شــود و اگر هم تیمی قصد دارد بازیکن خارجی جذب کند، باید 
اسامی آن ها را تا 15 اسفند اعلام  کند.

او در مــورد نحوه برگزاری بازی ها نیــز توضیح داد:اگر اتفاقی نیفتد مســابقات پلی آف مانند 
دوره های قبل به صورت ســه از پنج خواهد بود. البته تصمیم گیری درباره این موضوع در اختیار 

فدراسیون است.
رئیس کمیته مســابقات فدراسیون بســکتبال، در مورد اینکه بازی ها بدون تماشاگر خواهد بود یا 
خیر؟ اظهار کرد: اگر شــرایط ایده آل باشد با تماشــاگر برگزار می کنیم و در غیر این صورت باید 
بدون تماشــاگر برگزار شود. فعلا باید تا آن زمان منتظر باشیم تا ببینیم وضعیت ویروس کرونا در 

کشور چگونه خواهد بود.

آغاز پلی آف لیگ بسکتبال از 25 فروردینپورحسن رئیس کمیته داوران شد
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طرح جلوگیری از خروج افرادِ مشکوک به کرونا 
از قم اجرا نشد!

علیرغم اعلام مســوولان مبنی بر اجرای غربالگری افراد 
مشــکوک به ابتلا به ویروس کرونا در خروجی های قم از 
ابتدای دیروز یکشــنبه، اما این طرح اجرا نشد و در طول 
روز گذشته در ورودی های شــهر قم، رفت وآمد خودرو ها 

به صورت عادی در جریان بود. /ایرنا

فردی گفته 200 میلیون ماسک می دهد
 دم کلفت و لو نمی رود

محمد مهاجری در توییتر خود نوشت: وزیربهداشت نوشته 
که فردی گفته 200 میلیون ماســک را 48 ساعته تحویل 
می دهد. موضوع به وزارت اطلاعات ارجاع شده. کسی که 
در شرایط حاد کرونا می تواند چنین معامله بزرگی انجام دهد 
قطعا یک آدم دم کلفت است که مطمئن است لو نمی رود. 
منتظر افشای مشخصاتش باشیم؟ آقای سیدمحمودعلوی 

بسم الله

ضربه 100 میلیون دلاری کرونا به خطوط هوایی 
خاورمیانه

انجمن بین المللی حمل و نقل هوایی اعلام کرد که خطوط 
هوایی کشور های خاورمیانه به علت گسترش ویروس کرونا 
در ایــن منطقه حدود 100 میلیون دلار ضرر کرده اند. این 
انجمن پیشــتر ارزیابی کرده بود کــه ناوگان های هوایی 
منطقه آسیا و اقیانوسیه در سال جاری میلادی متقبل 27.8 

میلیارد دلار خسارت خواهند شد. / ایرنا

مقایسه رفتار با کرونا؛ از چین تا ایران
رایزن فرهنگی ایران در چیــن درحالی از فرهنگ مقابله 
مردم چین با ویروس کرونا در مقایســه با ایران و تعطیلی 
فرهنگ در آن کشور به دلیل شیوع این ویروس می گوید 
که معتقد است:مردم ایران کرونا را شوخی گرفته اند. قصد 
ترســاندن ندارم، امــا اگر همکاری مردم نباشــد و دولت 
تصمیم های بهتری اتخاذ نکنــد و از تجربه چین در این 
مقابله استفاده نکند، کشور بیشتر متضرر می شود. من آن جا 
دیدم که بسیاری از مســئولان به شهر ووهان رفتند، اما 
هیچ نشانه ای از این که مبتلا شده باشند در آن ها پیدا نشد. 
اما برخی از مسئولان ما مبتلا و گرفتار شدند و این نشان 
می دهد ما حتما نوع مقابله با این ویروس را نمی دانیم. کما 
این که نمی بینیم در هیچ کجای چین همان تعداد اندکی 
هم که بیرون هستند از ماســک استفاده نکنند، اما هنوز 

هم پزشکان ما بر این باورند که نیازی نیست، وقتی چنین 
باوری وجود دارد، ویروس این طور گســترش پیدا می کند. 

/ ایسنا

بدنه رأی اصولگرایان بیشتر از 16 میلیون شده
غلامرضا مصباحی مقدم، سخنگوی جامعه روحانیت مبارز 
به خبرآنلاین گفت: بخشــی از از آراء، معــروف به آرای 
خاکستری است که اصولگرایان توانستند آن را جذب کنند. 
رأی خاص جریان اصولگرا بین 15 تا 20 درصد اســت و 
هرچه بیشتر از آن کسب شــده بالتبع رأی خاکستری به 
حساب می آید. اگر اصولگرایان در مجلس یازدهم بتوانند 
وعده های خــود را دنبال کنند نتیجه انتخابات ریاســت 
جمهوری هم باید مشابه انتخابات مجلس باشد. بدنه رأی 
اصولگرایان بیشتر از 16 میلیون سال 96 شده است. آن 16 
میلیون را باید رأی سنتی تلقی کرد. مابه تفاوت 16 میلیون 
رای در انتخابات 96 و 24 میلیون رایی که در این انتخابات 
به صندوق ها ریخته شد افزوده ای است که اصولگرایان به 
دســت آوردند. این 45 نماینده متعلق به اصلاح طلبان و 
مســتقلین بیشتر از شهرستان هایی هستند که تعداد آرا در 
آن ها کم اســت. غلبه در مجلس یازدهم با جریان اصیل 

اصولگراست نه نواصولگرایان.

اجازه ورود مسافران به گیلان را ندهید
نماینده رشــت اوضاع رشــت در پی شیوع کرونا را نگران 
کننــده خواند و گفت: با توجه به افزایش ویروس کرونا در 
این شهر بعد از زیاد شدن حجم مسافران درخواست داریم 
که اجازه ورود مســافران به رشت را ندهند. جبار کوچکی 
نژاد در گفتگو با ایســنا در توضیح وضعیت شهر رشت بعد 
از شــیوع کرونا در کشــور گفت: در حال حاضر دو استان 
قم و گیلان کانون بحران کرونا هســتند؛ به این دلیل که 
بیشترین مبتلایان مربوط به این دو استان می باشند. طبیعتا 
این موضوع می تواند بحران ایجــاد کند. وی با بیان این 
که امکاناتی همچون ماسک، دستکش و مواد ضدعفونی 
در اســتان در حالت عادی کم است افزود: در شرایط فعلی 
این کمبود بیشــتر شده و حتی ماســک، دستکش و مواد 
ضدعفونی کمیاب است؛ حال این که بیمارستان ها و کادر 
پزشــکی و پرســتاری باید بتوانند از چنین امکاناتی برای 

حفاظت از خود اســتفاده کنند. متاسفانه این کمبود باعث 
شده بسیاری از پزشــکان و پرستاران در این استان مبتلا 

شوند.

لاریجانی و هیات رئیسه تفحص از خودروسازی ها را 
معطل کردند

»محمدرضــا نجفی« رئیس هیــأت تحقیق و تفحص از 
صنعــت خودرو گفت: تعارض منافع خودروســاز و وزارت 
صمــت دلیل باتلاق بازار خودرو اســت. وزارت صمت به 
جای پاســخگویی درباره عملکــردش، قیمت گذاری هم 
می کند. دولت تکلیف ســهام تو در تو در خودروســازی ها 
را مشــخص کند. واگذاری ســهام دولت در خودروسازان 
به مصلحت نیســت. کم لطفی و کوتاهی هیأت رئیسه و 
شــخص رئیس مجلس درباره اجرای تحقیق و تفحص از 
صنعت خودرو بخشودنی نیست. در شهریور 97 تحقیق و 
تفحص از صنعت خودرو در مجلس به تصویب رسید، اما 
در هیأت رئیســه مجلس و به طور مشخص از سوی علی 
لاریجانــی تمامی اقدامات مرتبط با عملیاتی شــدن این 

مصوبه متوقف و بلااقدام باقی ماند.
 

نامه تُند وزیر بهداشت به وزیر صمت درباره تولید 
ماسک

وزیر بهداشت در نامه ای به وزیر صمت اخبار مبنی بر تولید 
چندین میلیون ماســک را »عوامفریبانه« خواند و مدعی 
شــد تنها یک میلیون ماسک به آن ها تحویل شده است. 
در بخشی از نامه سعید نمکی آمده است: علیرغم جلسات 
مکرر همکاران اینجانب در آن وزارتخانه، متاســفانه هنوز 
مشکل ماسک پابرجاســت و با اطلاعات واصله شبکه در 
هم تنیده احتکار ماسک در شرایطی که همکاران جان بر 
کف اینجانب زندگی شان را شبانه روز فدای مردم می کنند 
و مردم در خطر ابتلا به بیماری قرار دارند محصولات خود 
را احتکار و با واسطه با قیمت 10 برابری به دلالان معرفی 
می کنند. از هفته پیش تــا کنون طبق اظهار نظر مدیران 
وزارت بهداشت حداکثر یک میلیون ماسک تحویل شده که 
با شعار فریبنده روزی چند میلیون تولید و متاسفانه انتقال 
این عوام فریبی به مردم، اینجانب و همکارانم به شــدت 
مورد شماتت و تحت فشار قرار گرفته ایم. به نظر اینجانب 

این شیوه برخورد و پیگیری بوروکراتیک مشکلی از مملکت 
حل نخواهد کرد و آبروی نظام و ســلامتی مردم به شدت 
زیر سوال خواهد رفت. لازمست مقامات امنیتی، قضتیی و 
انتظامی کشور نه تنها در گرفتن تعدادی ماسک از انبار های 
متفرقه بلکه با در دســت گرفتــن کارخانه های تولیدی و 
گذاردن مدیر دولتی مستقل سریعاً این مشکل را حل کنند.

دادسرای قم: فرد مرتکب اقدام غیر متعارف در حرم 
حضرت معصومه )س( بازداشت شد

فرد مرتکب اقدام غیــر متعارف در حرم حضرت معصومه 
)س( دستگیر شد. حســب اعلام روابط عمومی دادسرای 
مرکز اســتان قم، با توجّه به انتشار فیلم اقدام غیر متعارف 
یک فرد در حرم حضرت معصومه )س( و وصول گزارش 
به ســامانه گزارشــات مردمی قرارگاه کنتــرل و کاهش 
آسیب های اجتماعی دادسرای قم، با دستور دادستان مرکز 
استان و با تلاش عوامل نیروی انتظامی این فرد شناسایی، 
دستگیر و بازداشت شد و برای وی پرونده قضایی تشکیل 

و در حال رسیدگی می باشد.

ناصری: انتخابات 2 اسفند فرصت طلایی برای 
انحلال شورای عالی سیاست گذاری است

عبدالله ناصری در پاسخ به اینکه تاثیر مدیریت محمدرضا 
عارف در رسیدن شورای عالی به وضعیت فعلی چقدر بوده 
است؟ گفت: بالاخره این در ذات آقای عارف و هیات رئیسه 
نبــود که غیر از این عمل کنند. یعنی اگر از ســال 94 که 
این شورا شکل گرفت مدیریت و موضع گیری همه جانبه 
در حوادث و ترکیب هیات ریســه به گونه ای بود که انتقاد 
به آن نمی شد، شــاید در این انتخابات می توانست صدای 
واحدی داشــته باشــد، اما من باورم این است که اصلاح 
طلبانی از جنس آقای کمالی و کواکبیان و کرباســچی که 
من اسمشان را شکاف اصلاحات گذاشتم؛ دیگر نمی توانند 
با احزاب جامعه محوری مثل توسعه و اتحاد عملا مواضع 
همســو داشته باشند، زیرا واقعیت های جامعه ایران نسبت 
به ســال های قبل خیلی تغییر کرده است فلذا به نظر من 
این موضع دوگانه در انتخابات دو اســفند فرصت طلایی 
برای انحلال شــورای سیاست گذاری و شکل گیری یک 

نهاد قابل دفاع تر.

مقایسه رفتار با کرونا؛ از چین تا ایران/ اجازه ورود مسافران به گیلان را ندهید/ لاریجانی و هیات رئیسه تفحص 
از خودروسازی ها را معطل کردند

منبع: تابناک

کرونا و چند مساله 
وحشـت،بیماری کشـنده ی امروز ماسـت.کرونا  وسـیله است. 

مـا با خـود چکـرده ایم؟
باید هیجان کرونا را مدیریت کنیم.

آنفولانـزا در مـاه اخیـر در ایـران و جهان چه مقدار کشـته 
داشـته اسـت؟ فارغ از شـنیده هـای این روزهـای مردم که 
ایـن بیمـاری را بیـو تروریسـت و گاهـا  سیاسـی مـی داننـد 
، برخـی مسـئولان کـه توانمنـدی مقابلـه بـا انتشـار خبـر در 
وضعیـت بحـران را ندارنـد نباید شـرایط نشـر را ایزوله و خود 
سانسـوری کننـد. چراکـه ایـن وضعیت سـبب عـدم اعتماد و 
نارضایتـی عمومـی خواهـد شـد. شـرایط بحرانی و جـو ایجاد 
شـده چنـان مـردم را بـه وحشـت انداخته کـه با این شـرایط 
فروپاشـی اقتصـادی بسـیاری از مشـاغل را  مشـاهده خواهیـم کـرد. . اقتصـاد 
مشـهد وابسـته بـه حـوزه گردشـگری زیارتـی اسـت. هتـل و آژانـس هـای 
مسـافرتی کـم رونـق شـده و پرواز ها بسـیار کم شـده اسـت. ایرلایـن ها ضرر 
ده شـده انـد، صنـوف فعـال در حوزه مـواد غذایی همچون رسـتوران ها،فسـت 
فودها،شـیرینی فروشـی ها و بسـیاری  از صنوف دیگر روزهای بسـیار سـختی 
را مـی گذراننـد . شـرایط حاکـم سـبب اسـترس بـازار و متاسـفانه روز بـه روز 

ضعیـف تر شـدن آنهـا خواهد شـد.
باید هیجان کرونا را مدیریت کنیم!

مـا تجربـه شـرایط بحـران را در ایـن کشـور بارهـا لمس کـرده ایـم. روزهایی 
سـر کوچـه هـا بـر روی پارچه ای بـرای جبهه هـای جنگ پول و سـایر کمک 
هـا را جمـع مـی کردیـم . با یـک فراخـوان محلی از مسـاجد مـردم از خوراکی 
و چـه بسـا پیـر زنـی که گوشـواره هـای خود را بـرای جنـگ اهدا میکـرد را با 
گوشـت و پوسـت خـود لمس کـرده ایم. زمانی کـه برای تامین نفت و سـرمای 
طولانـی آن زمـان مـردم نفت مـازاد خود را به محل های مشـخص شـده می 
آوردنـد تـا گرمـای محبـت و همدلی بین آنها شـعله کشـد. چه شـده اسـت که 
امـروز هـر تلنگـر اقتصـادی مـردم بـه سـمت احتـکار می رونـد؟ بایـد هیجان 

کرونـا را مدیریـت کنیم!
ایـن نیـز بگـذرد. هـر روز شـرایط ایـران سـخت تر مـی شـود، برخـی از مردم 
اند.منطـق و تعقـل جـای خـود،  منطـق و وجـدان خـود را فرامـوش کـرده 
پیشـگیری و توجـه بـه سـلامتی مهمتریـن رکـن در ایـن روزهاسـت و رعایت 
مسـائل بهداشـتی را سـرلوحه زندگـی مان سـازیم و همـان گونه که هر سـال 
لحظـه تحویـل سـال نـو بـه حـرم مـی رویـم، همانطـور کـه در گذشـته گروه 
گـروه بـه ولـی نعمتمـان آقـا علـی بـن موسـی رضـا)ع( متوسـل می شـدیم و  
نمـاز بـاران مـی خواندیم. امـروز نیز از امـام عصر)عج(، پدر خوبمان و همسـایه 
مهربانـی هـا، امـام رضـا)ع( توسـل مـی جوییـم تا مـارا از هر شـر و بـدی رها 

کنـد.  اینـان تحـت هـر شـرایطی پـاک و مطهرند.
#بخواهیمتااجابت_شود.

با رعایت بهداشت #کرونا را شکست میدهیم
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